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Srečanje bivših internirancev, političnih 
zapornikov ter ukradenih otrok 

Na srečanju so se zbrali preteklo nedeljo—Dogovorili so se tudi o prihodnjih nalogah 

Vsako leto v začetku januar-
ja se zberejo v delavskem klubu 
v Velenju bivši politični zapor-
niki in interniranci na novolet-
nem srečanju, ki ga organizira 
komisija za bivše politične za-
pornike in intemirance pri ob-
činskem odboru ZZB NOV Ve-
lenje. Tega srečanja se nekdanji 
interniranci in politični zapor-
niki zelo radi udeležijo, saj si 
imajo po letu dni veliko po-
vedati drug drugemu, obenem 
pa se na takšnem tovariškem 
srečanju dogovorijo tudi za pri-
hodnje naloge. 

Od 135 vabljenih jih je prišlo 
blizu devetdeset. Med njimi so 
bili tudi nekdanji ukradeni 
otroci. Vse je najprej prisrčno 
pozdravila Vida Klemenčič, 
predsednica komisije, za tem pa 
j im je spregovoril še podpred-
sednik občinskega odbora ZZB 
NOV Velenje Jože Tekavec. 

„Čas se je odmaknil, spomini 
na taborišča pa so ostali. Ostale 
so sence trpljenja. Nihče izmed 
nas se glasno nerad spominja te-
ga časa. Morda tudi zato ne, ker 
ne bomo mogli nikoli dovolj 
živo in prepričljivo pisati in po-
vedati vsega, kar smo doživeli. 
Taboriščne strahote so bile ta-
ko nemogoče, d a j e težko verje-
ti in človeško pero ne bo moglo 
nikoli popolnoma opisati nečlo-
večnosti, podivjanosti in ustra-
hovalne discipline, ki smo jo 
prestajali ujetniki v neštetih 
taboriščih med drugo svetovno 
vojno. Oropani smo bili vsega 
človeškega dostojanstva, nam 
dali novo osebno izkaznico-
taboriščno številko. Besede 
NIKOLI VEC SO zapisane v 
opomin vsemu človeštvu. 
Nikdar pa tudi ne bomo pozabi-
li tovarištva, ki se je skovalo v 
teh časih. Zato obujamo spomi-

Del udeležencev nedeljskega srečanja 

Srečanje predstavnikov 
vrtcev v Velenju 

Sest vzgojno varstvenih zavodov 
iz vseh jugoslovanskih republik se je 
leta 1975 dogovorilo za medsebojno 
sodelovanje. Glavni namen takšnega 
sodelovanja je izmenjava mnenj in 
izkušenj na področju vzgoje in 
izobraževanja predšolskega otroka, 
na področju samoupravljanja v 
vzgojmo varstvenih zavodih ter nena-
zadnjje krepitvi bratstva in enotnosti 
med jjugoslovanskimi narodi. 

Bratstvu vzgojno varstvenih zavo-
dov :sta se kasneje priključila še 
vzgojmo varstvena zavoda iz obeh 
avtoniomnih pokrajin, tako da na 
teh srečanjih poleg velenjskega 
vzgojmo varstvenega zavoda sodelu-
je jo šte zavodi iz Banje Luke, Vuko-
vara, Ohrida, Peči, Sombora, Cetinja 
in Šaipca. Srečajo se enkrat letno in 
sicer 'vsako leto v drugem kraju. Ta-
ko s o bila srečanja predstavnikov 
vzgojmo varstvenih zavodov že v 
Vukojvaru. Banja Luki, Cetinju in 
Sapcui. Doslej so se srečevale od 3 

do 5 ččlanske delegacije vzgojno var-
stveniih zavodov, odslej pa bo na sre-
čanju sodeloval tudi predstavnik 
skupniosti otroškega varstva, saj je 
tudi ma tem področju nujna med-
sebojma izmenjava. 

Na zadnjem srečanju so se med 
drugirm dogovorili tudi, da bo pri-
hodnjte srečanje od 31. maja do 2. 
junija letos v Velenju. Tako je vzgoj-
no vairstveni zavod Velenje pred iz-
redno* zahtevno nalogo. Poleg tega, 
da mora jo pripraviti strokovno gra-
divo ;na temo Likovno ustvarjanje 
predšolskih otrok in varstvo otrok v 
drugiln družinah, morajo gostom iz 
vseh bratskih republik in avto-
nomniih pokrajin vrniti gostoljubje, 
ki so ga bili sami deležni na vseh 
srečamjih. Zato upajo, da jim bodo 
pri orjganizaciji tega srečanja prisko-
čile ma pomoč delovne organizacije 
naše občine, družbeno politične 
organiizacije in Skupščina občine 
Velenjje. 

V počastitev tega srečanja bodo 
pripraivili tudi razstavo na temo 
„Dan mladosti". Izdelke za razstavo 

T V 

O i l 
V sredo je Slovenijo zajelo 

padavinsko območje, rahlo je 
snežilo vse naokrog. Z dotokom 
hladnega zraka se bo hladno vre-
me nadaljevalo do konca tedna. 

ne," je dejala na začetku Vida 
Klemenčič." 

Vsako leto pa se spomnijo 
tudi tistih, k i j ih ni več med nji-
mi. Njihov spomin so počastili 
z enominutnim molkom. 

Jože Tekavec je zaželel vsem 
v imenu občinskega odbora 
srečno in uspešno novo leto, 
predvsem pa zdravja, saj ga vsi, 
ki so prestali gorje in trpljenje 
koncentracijskih taborišč še ka-
ko potrebujejo. „Naša generaci-
ja ," je dejal Jože Tekavec, „ki 
je preživela strahotno drugo 
svetovno vojno v koncentracij-
skih taboriščih ali v partizanih, 
je pretrpela toliko gorja, strahu, 
lakote in nečloveških naporov 
kot še nobena doslej v pretekli 
zgodovini. Prav zato mora biti 
naša zavest toliko globlja, 
trdnejša, prepričljivejša, saj se 
zavedamo, da naša borba in 
trpljenje nista bili zaman. Če ne 
bi bilo zmage nad fašizmom, bi 
bil slovenski narod uničen, saj 
so nemški fašisti veliko sloven-
skih ljudi že prva leta vojne iz-
selili v Srbijo in Hrvatsko. To je 
bil za njih le majhen poskus iz-
seljevanja Slovencev. Veliko 
poštenih in nacionalno zaved-> 
nih ljudi so postrelili. Vse 

(Nadaljevanje na 2. strani) 

V nedeljo zvečer se je na Golteh pretrgala nosilna vrv na gondoli, 
v kateri so bili strojnik Franc Lubi, sprevodnik Zoran Glušič in 
potnik Silvan Čermjek. Gondola je z vso silo treščila na da. Na 
srečo ta nesreča ni terjala smrtnih žrtev. Več o tem na zadnji 
strani. _ -«? 

Na temeljih dosežkov minulih let 
V ospredju nalog, ki so si jih z resolucijo za letošnje leto zadali v mozirski občini, sta 
krepitev samoupravnih družbenoekonomskih odnosov in dosledna uresničitev nalog v 

družbenem načrtu 

bodo prispevali vsi pobrateni vrtci. 
Na srečanju bodo izmenjali narodne 
noše za otroke stare šest let ter se 
dogovorili o poteku nadaljnega 
sodelovanja in prihodnjem srečanju, 
ki bo v Vukovaru in na katerem bo-
do v počastitev petletnice delovanja 
podpisali listino o pobratenju. 

M.T. 

VELENJU POKAL 
V TRAJNO LAST 

Pred tednom dni so sešli na prvo 
sejo v tem letu člani upravnega od-
bora turističnega društva Velenje. 
Na seji, katere se je udeležil tudi 
predsednik skupščine občine Vele-
nje Franjo Korun, so najprej sprego-
vorili o tem, kakšna naj bi bila vloga 
društva v bodoče, nato pa so do-
govorili še o prvih dveh večjih pri-
reditvah v zimskem času; to je o 
organizaciji medčlanskega tekmova-
nja v smučarskih skokih, ki bo že to 
nedeljo in o organizaciji velenjskega 
pustnega karnevala. 

V uvodu pa je predsednik društva 
Gustl Tanšck seznanil vse navzoče, 
d a j e dobilo Velenje že tretjič pokal 
- t o r e j ga imajo sedaj v trajni lasti— 
kot najlepši kraj v letu 1978 na celj-
skem turističnem področju. Poleg 
tega so razglasili gostišče bife iz Šo-
štanja kot najboljše zasebno gosti-
šče, posebno priznanje je dobilo 
gostišče Zaje iz Velenja, pohvalo pa 
je prijel tudi bife Polanec iz Pesja. 

Na družbeno-ekonomski razvoj 
Gornje Savinjske doline v letošnjem 
letu bodo brez dvoma odločilno 
vplivali dosežki minulih let, zlasti 
zadnjih treh, ki sodijo v sedanje 
srednjeročno obdobje. Ti dosežki pa 
niso vedno najbolj spodbudni. V 
tem obdobju so v mozirski občini 
težili k nadaljnji krepitvi samouprav-
nih družbeno-ekonomskih odnosov 
in svobodne menjave dela, postopno 
so uveljavljali samoupravno družbe-
no načrtovanje in samoupravno 
dogovarjanje o skupnih interesih in 
ciljih. Gospodarski dosežki ob tem 
niso bili najboljši. Stopnja rasti 
gospodarstva je bila nizka in tudi 
družbena produktivnost dela ni bila 
najboljša. Akumulativna sposobnost 
združenega dela je nizka, vzrok 
temu pa je počasna rast dohodka, ki 
temelji na slabi gospodarski aktivno-
sti in na neustreznih razmerjih v de-
litvi in razporejanju dohodka in 
čistega dohodka. Združeno delo se 
še vedno prepočasi vključuje v med-
narodno delitev dela, pa tudi manj 
razvite in obmejne krajevne skupno-
sti se niso razvijale tako, kot bi se 
morale. 

Zato ni slučaj, da so sestavljalci 
resolucije o politiki izvajanja druž-
benega načrta občine Mozirje za ob-
dobje od leta 1976 do 1980 v letu 
1979 težišče aktivnosti usmerili na 

dve ključni področji. To sta prav 
gotovo nadaljna krepitev samo-
upravnih družbenoekonomskih od-
nosov na vseh področjih in ravneh 
ter pospešeno uresničevanje nalog, 
ki so odločilnega pomena za uresni-
čitev družbenega načrta, zlasti na 
tistih področjih na katerih najbolj 
zaostajajo. 

Nalog in smernic je obilo, omenili 
bomo samo nekatere. Predvsem bo 
veljalo okrepiti gospodarsko moč, 

povečati produktivnost dela na 
osnovi večjih delovnih naporov, ki 
naj bodo resničen odraz rezultatov 
bolje organiziranega dela. Prav tako 
bo treba na vseh ravneh zaostriti 
odgovornost za dosledno uresniče-
vanje samoupravno sprejetih nalog, 
ciljev in obveznosti. Posebni pouda-
rek je namenjen pospeševanju različ-
nih oblik povezovanja in združeva-
nja kmetov ter združevanja njihove-
ga dela, zemlje, delovnih in drugih 
sredstev v družbeno usmerjeno kme-
tijsko proizvodnjo. Z uporabo 
modernih tehnoloških postopkov in 
znanja bi morali kar najhitreje pre-
našati dosežke raziskovanj v tekočo 

proizvodnjo, dograditi bo treba tudi 
sistem informiranja, ki mora služiti 
delavcem pri njihovem odločanju in 
načrtovanju. Še veliko je nalog, ki 
so si jih zadali v mozirski občini in 
se jih odločili uresničiti v letošnjem 
letu, zato poglejmo nekatere 
usmeritve, katerih uresničitev mora 
zagotoviti hitrejši razvoj. 

Družbeni proizvod v občini 
na j bi se povečal za 11 odstot-
kov in naj bi dosegel realno rast 
759 milijonov dinarjev;zaposle-
nost naj bi bila večja za 7 od-
stotkov, kar pomeni 209 novih 
delovnih mest in porast produk-
tivnosti za 7 odstotkov; realni 
osebni dohodki na zaposlenega 
naj bi porasli za 2 odstotka, pri 
tem pa nameravajo pri delitvi 
sredstev za osebno porabo 
ustvariti večje možnosti za rast 
tistih osebnih dohodkov, ki so 
rezultat bolj produktivnega de-
la; izvozili naj bi za 14 odstot-
kov več, pri tem pa težili k po-
večanju izvoza na konvertibilna 

tržišča; rast sredstev za zadovo-
ljevanje osebnih, skupnih in 
splošnih potreb naj bi bila za 10 
odstotkov počasnjejša od rasti 
družbenega proizvoda; rast cen 
in življenskih stroškov naj ne bi 
presegla lanske ravni; investicij-
ska dejavnost v osnovna sred-
stva gospodarstva naj bi se po-
večala za okoli 60 odstotkov. 

To so osnovne smernice, v 
resoluciji pa so podrobno opre-
deljene še naloge na področju 
razporejanja dohodka in čistega 
dohodka, naloge pri izboljševa-
nju in razvijanju materialne 
osnove dela, podrobno pa so 
razčlenjene naloge za posamez-
ne panoge gospodarstva, zlasti 
tiste, ki so z družbenim dogovo-
rom uvrščene med prednostne. 
Te pa so kmetijstvo, gozdar-
stvo, lesna industrija, trgovina, 
gostinstvo in turizem. 

J .P. 

Podrobno 
opredeliti 

temeljne cilje 
V novi Savinjsko Šaleški gospo-
darski zbornici, ki jo ustanavlja-
mo, morajo priti do izraza in-
teresi vseh tistih, ki se v to med-
občinsko zbornico združujejo 

V ponedeljek, 15. januarja, je 
bilo v sejni dvorani skupščine 
občine Velenje posvetovanje 
predstavnikov organizacij zdru-
ženega dela iz občin Velenje in 
Mozirje. Na posvetovanju, ki se 
ga je med drugimi udeležil tudi 
podpredsednik Gospodarske 
zbornice Slovenije, Rado Dvor-
šak, so govorili o združevanju 
organizacij združenega dela iz 
občin Velenje in Mozirje v Sa-
vinjsko Šaleško gospodarsko 
zbornico. 

Predsednik izvršnega sveta 
velenjske občinske skupščine, 
Franjo Kljun, je uvodoma spre-
govoril o združevanju organiza-
cij združenega dela v splošna 
združenja in gospodarske zbor-
nice, predsednik iniciativnega 
odbora za ustanovitev Savinjsko 
Šaleške gospodarske zbornice, 
Franc Miklavc, pa je podal iz-
hodišča za ustanovitev medob-
činske zbornice in orisal dose-
danje delo iniciativnega odbora 
(Poročilo tovariša Miidavca ob-
javljamo na 3. strani— op. 
ured.). 

Poglavitna misel razpravljal-
cev na ponedeljkovem posveto-
vanju je bila, da morajo biti 
temeljni cilji Savinjsko Šaleške 
gospodarske zbornice kar naj-
bolj podrobno opredeljeni in da 
mora biti njena delovna usmeri-
tev takšna, da bodo prišli do iz-
raza interesi vseh tistih, ki se 
združujejo v medobčinski zbor-
nici. 

Po posvetovanju je direktorje 
organizacij združenega dela z ob-
močja občine Velenje seznanil pred-
sednik občinskega sveta ZSS Vele-
nje, Marcel Medved, z nalogami v 
zvezi z obravnavo ocen gospodarje-
nja in zaključnih računov za leto 
1978 ter ocen uresničevanja zakona 
o združenem delu. 

SEJA KOMITEJA 
OBČINSKE KONFERENCE 

ZKS VELENJE 
V torek, 16. januarja se je 

sešel na razširjeno sejo komite 
občinske konference ZKS Vele-
nje. Osrednja točka dnevnega 
reda torkove seje so bile pripra-
ve na 8. sejo občinske konfe-
rence ZKS Velenje, na kateri 
bodo ocenili materialne in 
samoupravne razmere v Šaleški 
dolini ter določili naloge komu-
nistov v tej zvezi. 

Posvetovanja o združevanju organizacij združenega dela iz občin Velenje in Mozirje v Savinjsko Šale-
ško gospodarsko zbornico so se udeležili predstavniki delovnih organizacij iz mozirske in veknjske 
občine, predstavniki obeh občinskih izvršnih svetov ter občinskih vodstev družbeno političnih organi-
zacij in podpredsednik GZ Slovenije, Rado Dvoršak 



Odpraviti neskladja 
V Gornji Savinjski dolini so se lotili temelji te analize 
uresničevanja zakona o združenem delu -- obširen vpra 
šalnik in posebne delovne sKupine - Na hitro in slabo 

pripravljeni akti 
Izvajanje zakona o združenem de-

lu in ostalih sistemskih zakonov je 
brez dvoma nepretrgan proces na 
področju dograjevanja d ružbeno-
ekonomskih odnosov in obenem 
seveda stalna naloga pri uveljavljanju 
in utrjevanju pravega položaja delav-
ca in samoupravne družbe v ceioti. 

V preteklem obdobju je bilo treba 
sprejeti obilo novih samoupravnih 
splošnih aktov in v njih vgraditi 
vsebinsko nove odnose na vseh 
področjih. V mozirski občini se za-
vedajo, da so v obdobju po sprejetju 
zakona storili velik korak naprej, za-
vedajo pa se tudi, da še vedno obsta-
jajo nepravilnosti in nedoslednosti, 
prav tako pa so znani primeri nespo-
štovanja zakonskih določil. Ti so še 
najbolj očitni v neskladju med for-
malno uveljavljenimi samoupravnimi 
pravicami delavca samoupravljalca 
in med delavčevim resničnim polo-
žajem v združenem delu v družbe-
nopolitičnem sistemu sploh. 

Družbenopolitične organizacije in 
ostali dejavniki morajo seveda ne-

nehno spremljati uresničevanje za-
konskih določil, spodbujati delo, 
kjer je to potrebno, hkrati pa ugo-
tavljati vzroke nepravilnosti in spre-
jemati ukrepe za njihovo odpravlja-
nje. Izteka se dveletni rok v katerem 
je bilo treba vse samoupravne sploš-
ne akte uskladiti z zakonom o zdru-
ženem delu. V Gornji Savinjski doli-
ni ugotavljajo, da so se v vrsti orga-
nizacij združenega dela potrebnega 
dela lotili pet minut pred dvanajsto, 
da so si tako sami občutno skrajšali 
rok, pripravili pa slabe akte. Vse te 
ugotovitve nedvomno terjajo 
podrobno preverjanje opravljenega 
dela. V mozirski občini želijo ugoto-
viti, če so v vseh temeljnih in drugih 
organizacijah sprejeli vse potrebne 
akte, kako nove odnose uresničuje-
jo, s kakšnimi težavami se otepajo, 
kakšna je aktivnost sindikatov in 
drugih družbenopolitičnih organiza-
cij, želijo pa seveda odgovoriti še na 
vrsto različnih vprašanj. 

Z a k c i j o so te d n i že p r i če l i . 
O b č i n s k i svet zveze s ind ika tov 
je pr iprav i l obš i r en vp raša ln ik , 
n a ka t e rega b o d o m o r a l i od -
govor i t i v vseh s r ed inah , s č lan i 
de lovne s k u p i n e , ki j ih b o 

Pavla 
Zakšek 

K r u t a bo l ezen j e iz t rgala 
iz naše srede mar l j i vo druž-

b e n o p o l i t i č n o de lavko Pav lo 
Z a k š e k . D r u ž b e n o p o l i t i č n e 
organizac i je k r a j e v n e skup-
n o s t i Ve l en j e - C e n t e r desni 
b reg so izgubi le pož r tvova l -
n o č l an i co , k i j e bila pr iprav-
l j ena opravi t i v s a k o n a l o g o . 
P a n e s a m o t o , da ja la je 
p o b u d e in nasve te in p r i n j e j 
je dob i l v s a k d o p o m o č in 
o p o r o . P r e p r o s t a , a po l i t i č -
n o r azg ledana r u d a r j e v a že-
n a , je p o z n a l a k r a j a n e in 
n j i h o v e p r o b l e m e , o d k a r sta 
leta 1 9 4 8 prišla z m o ž e m 
grad i t N o v o V e l e n j e . Uda rn i -
ško de lo , de lo v h u m a n i t a r -
n i h in p o l i t i č n i h organiza-
ci jah j e vseskozi i zpo ln j eva lo 
n j e n o ž iv l jen je . L e t a 1 9 5 2 j e 
bila sp re je t a v Z v e z o k o m u -
n i s tov in dok le r j i b o l e z e n n i 
vzela m o č i , j e bila ve s tna 
č lan ica sekre ta r i a t a 0 0 Z K . 

N j e n o d e l o je b i lo č u t i t i 
p rav t a k o v organizac i j i Z B . 
K o t m l a d i n s k a ak t iv i s tka j e 
dopr ines la svoj delež k osvo-
bod i tv i d o m o v i n e v Z a s a v j u . 

Z a svoje p o ž r t v o v a l n o 
de lo j e pre je la m e d a l j o za 
delo , m e d a l j o za zasluge za 
n a r o d in r ed dela s s r eb rn im 
v e n c e m . N j e n o h u m a n o srce 
pa j e odl ikovala t u d i sk rb za 
dve r e j enk i , ki j i m a j e bila 
k o t prava m a t i . Vrze l , ki j o 
je zapus t i l a je b o l e č a , a spo-
m i n n a n j e n o p o ž r t v o v a l n o s t 
n a m b o vsen) za zgled. 

o b i s k a l a , pa b o d o razčis t i l i 
m o r e b i t n e ne j a snos t i . V vprašal-
n ik so zaje l i vsa p o m e m b n e j š a 
p o d r o č j a , p o s e b n o p o z o r n o s t 
pa so n a m e n i l i z las t i s a m o -
u p r a v n i o rgani o rgan i z i r anos t i , 
d o h o d k o v n i m o d n o s o m , 
uve l jav l j an ju rac iona l izac i j in 
inovac i j k o t p o m e m b n e g a de-
j avn ika v e č a n j a p r o d u k t i v n o s t i 
dela , n a č r t o v a n j u , vlogi d ružbe -
n o p o l i t i č n i h o rgan i zac i j pr i 
u v a j a n j u d r u ž b e n o e k o n o m s k i h 
o d n o s o v in de lovan ju delegat-
skega s i s t ema . 

J . P. 

IZ INŠPEKTORJEVE BELEŽNICE 

Očistimo reko Pako! 
Velenje je eno izmed najlep-

ših mest v naši domovini, saj 
smo v mnogih anketah dobili za 
to tudi javna priznanja. Toda z 
reko Pako ne moremo biti zado-
voljni. Teče skozi središče Vele-
nja in prav tu — v centru mesta 
je postala odlagališče smeti. V 
njej lahko najdemo stare gospo-
dinjske aparate, razno opremo, 
kartonske zaboje, najlonske 
vrečke, ki čakajo na velik vodo-
staj, da bi jih tok reke odplavil 
še dalje, kjer naj bi se v drugem 
kraju končno zaustavili ter raz-
širili še slabšo sliko o nas. 

Začetek leta je, zato že zda j 
krenimo v akcijo! 

Pozivamo vse KS, občane, 
kakor tudi gospodarske organi-
zacije, da do 15. 3. očistijo stru-

ge, korita in na bregovih reke 
posekajo drevje čim nižje. Po-
sekan les in vejevje je treba od-
straniti z obrežnih zemljišč, in 
sicer tako, da ne bo poškodova-
na brežina, mlado grmičevje in 
travna ruša. Iz struge je treba 
odstraniti tudi vso navlako, ki 
ovira vodni tok. 

Očiščevalna dela bodo 
nadzorovali rečni nadzorniki in 
vodnogospodarska inšpekcija, ki 
bodo po potrebi dajali strokov-
na navodila ter posredovali 
ukrepe, potrebne za izboljšanje 
stanja na vodnem režimu. 

Vodnogospodarski 
inšpektor 

SO Velenje 
JOSIP JANKOVIC 

Srečanje bivših... 

Lani 12 smrtnih nesreč 
O tem, kakšno je bilo leto 1978 za delavce Postaje milice Velenje, smo se pogovarjali s 

komandirjem Francem Krapšetom 

Lani so velenjski miličniki samo-
stojno obravnavali 18 kaznivih 
dejanj s področja gospodarske 
kriminalitete, v sodelovanju z UJV 
Celje pa še 27 kaznivih dejanj. V 
splošni kriminaliteti so obravnavali 
626 kaznivih dejanj, od tega so jih 
406 tudi razrešili. Največ kaznivih 
dejanj je bilo storjenih. s področja 
premoženjskih prekrškov, in sicer 
kar 455. To so bile predvsem tatvine 
raznih vrst. V lanskem letu so 
naknadno raziskali 12 kaznivih 
dejanj, za katera v prejšnjih letih 
niso odkrili storilca. 5 takšnih dejanj 
so razrešili še v sodelovanju z Upra-
vo javne varnosti Celje. 

javnih mestih kršile javni red in mir. 
Največkrat je vzrok temu alkohol. 
Da se to ne bi več dogajalo, bomo 
morali več narediti tudi gostinski 
delavci, ki vinjenim gostom ne bi 
smeli točiti alkoholnih pijač. 

Za jugoslovanske ceste lahko 
rečemo, da so zaskrbljujoče. Tako 
je tudi s cestami v naši občini. O 
tem je komandir Franc Krapše tako-
le dejal: „V občini Velenje si zelo 
prizadevamo, da bi prometne razme-
re kar najbolje izboljšali. Vendar pa 
imamo nekaj cest, s katerimi se res 
ne moremo pohvaliti. Naj posebej 
omenim cesto skozi Penka. Ta 
problem bo s Šaleško magistralo le 
razrešen. Tudi zelo nevaren železni-
ški prehod v Skornem, ko bodo pri-
čeli delovati semaforji, ki so že po-
stavljeni, ne bo več problematičen. 
Precej problemov je tudi v samem 
centru mesta. Zelo veliko prometnih 
nesreč se je lansko leto pripetilo na 
Šaleški cesti. Vzrok je bil največkrat 
prevelika hitrost. Prepričan sem, da 
bo sedaj, ko so tu semaforji to bolje, 
saj ne bodo dopuščali tako velike 
hitrosti. Postavljeni pa so tudi sema-
forji v Pesju, kjer je bilo prav tako 
veliko težav. Ceste naše občine so 
zlasti v sezoni precej obremenjene in 
to še posebej ob prometnih konicah. 
Trudimo se, da bi z usmerjanjem 
prometa pomagali, vendar nam to v 
zadostni meri, zaradi številnih nalog, 
ne uspeva." 

V lanskem letu so obravnavali 
126 prometnih nesreč, v katerih je 

Komandir Postaje mil ice Vele-
nje Franc Krapše 

Posebno težavo predstavljajo vlo-
mi, saj storilci dejanja pogosto store 
tako, da jih je težko izslediti. 

Lani so obravnavali 458 storilcev, 
ki so zagrešili kaznivo dejanje. Od 
tega je bilo 410 polnoletnih oseb, 
46 mladoletnikov in dva otroka. 
Ugotavljajo, da se je v lanskem letu 
bistveno zmanjšalo prestopništvo 
med mladoletniki in otroci. V lan-
skem letu je bilo v naši občini manj 
kaznivih dejanj kot leto poprej. Prav 
gotovo imajo miličniki pri tem veli-
ke zasluge, ker so preventivno delo-
vali. No, kljub vsemu je bila s kazni-
vimi dejanji storjena v preteklem le-
tu zelo velika škoda, saj je znašala 
na zasebnem premoženju 840 tisoč 
dinarjev, na družbenem pa kar 2 
milijona 280 tisoč dinarjev. 

V letu 1978 so obravnavali tudi 2 
primera nesreč pri delu, 7 nenadnih 
smrti, 7 samomorov, poskus samo-
mora, 3 požare in primer utopitve. 
Ugotovili so, da pri teh dejanjih ni 
bilo tuje krivde. 

Na področju javnega reda in miru 
so delavci velenjske postaje milice 
obravnavali v preteklem letu 305 
prekrškov, kar je le za 6 manj kot 
leto poprej. Po zakonu o prekrških' 
so v lanskem letu pridržali 176 oseb. 
Od tegi je bilo 147 oseb, ki so na 

ŠOLA V NARAVI 
Tudi v letošnjem šolskem letu 

bodo imeli učenci petih razredov 
osnovnih šol šolo v naravi. Teden 
dni bodo preživeli na snegu. Učenci 
osnovne šole Anton Aškerc so že bi-
li v Črni, učenci drugih šol pa bodo 
imeli šolo v naravi februarja in sicer 
bodo odšli učenci osnovne šole Mi-
ha Pintar Toledo na Kozjak, Biba 
Roeck v Bele vode, vseh ostalih šol 
pa na Sleme. 

Ta oblika dejavnosti osnovnošol-
skih otrok se je lansko leto pokazala 
zelo pozitivno, saj se učenci nauče 
smučarskih veščin in preživijo nekaj 
dni v gorskem svetu. 

s seje MS ZKS Celje 
Pred dnevi se je na razširjeni seji 

sestal sekretariat Medobčinskega 
sveta ZKS Celje. Najprej je tekla raz-
prava o oblikovanju gospodarskih 
zbornic v Celju in Velenju in o 
kadrovskih pripravah na konstituira-
nje zborničnih organov. Člani sekre-
tariata so podprli več predlogov za 
vodilne funkcije v obeh zbornicah, 
ki so bili dosedaj evidentirani v 
združenem delu. Sprejeli so tudi 
ustrezna stališča, ki naj omogočijo 
pravočasnost izvedbe vseh priprav, 

tako da bi zbornici že v mesecu 
marcu lahko pričeli z delom. 

Določili so tudi odgovornost, zla-
sti komunistov v zvezi sindikatov, 
glede evidentiranja vseh kandidatov 

za delegate zborničnih skupščin in 
njihovih organov. 

Člani so razpravljali tudi o nalo-
gah tretje seje CK ZKS in poudarili, 
da je treba akcijsko usmeritev ob-
činskih organizacij zveze komuni-
stov in Medobčinskega sveta ZKS 
odločneje povezati z napori vseh 
družbenopolitičnih in samoupravnih 
dejavnikov za stabilnejše gospodarje-
nje na vseh področjih združenega 
dela. Posebej je treba poudariti tudi 
obveznost po široki in kritični 
obravnavi zaključnih računov vseh 
OZ D. Sekretariat je o tej osrednji 
nalogi sprejel konkreten program 
aktivnosti vseh osnovnih organizacij 
zveze komunistov na območju 
osmih občin. 

Iz prakse 
; družbenega pravobranilca; 

V zadnjem času ugotavlja-
mo, da je v Velenju nekaj 
stanovanj, ki so bila dodelje-
na posameznikom, vendar ti 
kljub temu, da so stanovanja 
opremili, v njih ne stanujejo. 
Dogaja pa se tudi, da so se 
imetniki stanovanjskih pra-
vic odselili, stanovanje pa 
oddali v najem. 

Tako postopanje posa-
meznikov je vredno obsoja-
nja, vendar pa je širša družba 
tukaj premalo aktivna. Po-
sebno hišni sveti bi o teh ne-
pravilnostih morali več vede-
ti Po Zakonu o stanovanj-
skih razmerjih, člen 22 in 
149, so za kršitelje določil 
predvidene sankcije. Če no-

silec stanovanjske pravice 
stanovanja ne uporablja več 
kot eno leto, izgubi stano-
vanjsko pravico. Če pa sta-
novanje odstopi drugi osebi 
brez privoljenja stanodajal-
ca, s tem naredi kaznivo 
dejanje, ki ga kaznujejo z za-
porom do treh let. 

Ker pa je v naši občini še 
ogromno primerov stano-
vanjskih stisk, je potrebno, 
da hišni sveti pregledajo po-
samezne stanovanjske hiše in 
o nepravilnostih obvestijo 
tiste pravne osebe, ki so 
dejanski uporabniki posa-
meznih stanovanj in so dolž-
ni take nepravilnosti odpra-
viti 
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(Nadaljevanje s 1. strani) 

sumlj ive in n j i h o v e m u faš i s t i č -
n e m u r e ž i m u neva rne p a so 
in t e rn i r a l i in p o s t o p o m a u n i č e -
vali . M e d n j i m i ste bili t ud i vi. 
N i k o l i n i s te vedel i , če b o s t e živi 
d o č a k a l i v e č e r a . Vaše ž ivl jenje 

je b i lo o d v i s n o o d n a d u t i h 
faš i s tov , k i b i vas l a h k o brez 
v z r o k o v pos tav i l i p r e d cevi p u š k 
ali vas žive vrgli v k r e m a t o r i j . 
Z a faš is te n i s te bili l j u d j e , bil i 
s te le š t e v i l k e . " 

N a t o je J o ž e T e k a v e c de ja l , 
da bi m o r a l i i n t e rn i r anc i , k o t 
vsi, ki so se bor i l i za s v o b o d o , 
b o l j s e z n a n j a t i m l a j š e r o d o v e , 
k a k š n e n a d č l o v e š k e n a p o r e in 
t r p l j e n j e so m o r a l i v z d r ž a t i . Le 
t a k o b o d o m l a d i zna l i še b o l j 
cen i t i t o , kar so s k r v j o in števil-
n i m i ž r t v a m i pr ibor i l i . . 

, , Z a t o m o r a b i t i s ta lna na lo -
g a , " j e še m e d d r u g i m p o u d a r i l 

J o ž e T e k a v e c , „ d a v z g a j a m o no-
ve gene rac i j e t a k o , da b o d o spo-
š tova le , dela le in n a p r e j gradile 
vse to, kar so doslej ustvaril 
naš i de lovni l j u d j e . Z las t i pa , da 
b o d o spoš tova l i na rodnoosvo-
b o d i l n o v o j n o in t o , za kar sme 
vsi s k u p a j t rpe l i . T o kar sme 
ustvar i l i v d o s e d a n j e m razvoji 
d r u ž b e n a j b o m l a d i m s p o d b u 
da , da b o d o s svoj im ustvar ja l 
n i m d e l o m prekos i l i dosežki 
p r e j š n j i h r o d o v . " 

P o z d r a v n i m a n a g o v o r o m a j< 
s ledi lo t o v a r i š k o s r e č a n j e , me< 
k a t e r i m i so si n e k d a n j i in terni 
r a n č i , p o l i t i č n i z a p o r n i k i ii 
u k r a d e n i o t r o c i seveda velike 
p o v e d a l i , k a k o so preživel i let< 
1 9 7 8 . T o d a misli so j i m nehot i 
u h a j a l e t u d i v dn i , t e d n e , mese 
ce , l e t a , za k a t e r e že l i jo , da s< 
n e b i n iko l i več povrn i l i . 

S.V 

12 oseb izgubilo življenje, 65 jih j e 
bilo hudo telesno poškodovanih, 99 
lažje. Največkrat je bila vzrok nesre-
če prevelika hitrost, izsiljevanje 
prednosti, nepravilna stran vožnje, 
vinjenost. Povzročitelji so na prvem 
mestu vozniki osebnih avtomobilov, 
saj so povzročili kar 80 odstotkov 
prometnih nesreč. Sledijo vozniki 
raznih motornih koles, nato pa 
pešci, ki nenadoma prečkajo cesto. 
Takšnih nesreč je bilo 18, in sicer 
sta jih povzročila dva odrasla in 16 
otrok. 

Več preventivne vzgoje bo 
potrebno posvetiti udeležencem v 
prometu, zlasti otrokom, ki cesto še 
vedno prepogosto jemljejo za igri-
šče. 

Da bi zmanjšali število prometnih 
nesreč, postaja milice ukrepa zoper 
kršitelje v prometu. Tako so lani 
predali sodniku za prekrške 671 
predlogov, izrekli 1607 mandatnih 
kazni. Vendar pa so ugotovili, da 
denarne kazni na voznike preventiv-
no ne vplivajo. To so pokazale akci-
je z radarjem MULTANOVA. Mnogi 
vozniki so namreč prekoračili hitro-
sti v več akcijah, ali pa celo v eni 
akciji dvakrat. 

Delavci Postaje milice Velenje si 
želijo tudi v letošnjem letu več so-
delovanja s tozdi, krajevnimi skup-
nostmi ter strokovnimi službami, saj 
bodo le s skupnimi močmi lahko 
razreševali težke naloge. 

M. T. 

Obujajo spomine 
na težke čase 

Bivši interniranci se vsakolet-
nega srečanja veselijo. Radi se 
ponovno srečajo s tovariši, s ka-
terimi so preživeli najtežji del 
svojega življenja. Radi obujajo 
spomine, kljub temu da ti niso 
lepi Prisluhnili smo nekaterim. 

Marija A ž m o n 

MARIJA AŽMON: „V 
Ausvvitz sem prišla leta 1942 in 
ostala tam do konca vojne. Ta-
krat sem bila stara 42 let. Člo-
vek ne more verjeti, da lahko 
toliko prestane, kot smo mi v 
taborišču.Tist ih nekaj let je bilo 
strašnih. Živeli smo v barakah, 
tesno strpani drug ob drugem in 
bili smo zelo ušivi. Pozimi smo 
se morali kopati v mrzli vodi, pa 
oditi v prostor, kjer je bila vroča 
para. Tako so nam namreč ho-
teli odpraviti uši. Mnogi so se 
prehladih in pomrli. Delati smo 
morale kot živina in če se je paz-
niku zazdelo, da smo prepo-
časne, nas je pričel pretepati. 
Ker sem bila bolehna, sem si ne-
koč privezala okoli pasu kos 
odeje, da se ne bi prehladila. Ko 
je stražar to opazil, me je udaril 
tako močno s puško, da sem ne-
zavestna obležala. Vsi so mislili, 
da sem mrtva. Prebudila sem se 

po nekaj urah, v ušesih pa sem 
imela polno krvi. Potem sem po-
gosto padala v nezavest." 

JOŽE ŠPEGLlC: ,JCar strese 
me po telesu, ko se spomnim na 
Dachau, ki smo ga imenovali 
tudi taborišče smrti. Kaj vse so 
delali z nami okupatorji. Nikoli 
ne bom pozabil, kako se je neke-
ga dne nekdo izmed njih spo-
mnil, da smo se morali vsi sleči. 
Potem so nas naganjali po snegu. 
Bilo je precej pod ničlo. Tam 
sem delal v mizarski delavnici. 
Nekoč sem se hudo urezai 
Zdravnik me je zdravil zelo čud-
no, saj sem bil skoraj ob roko. 

Pa kaj bi govoril o teh stra-
hotah. Raje bom povedal, kako 
smo bili srečni, ko je nastopila 
svoboda. Najprej nismo mogli 
verjeti, potem pa nas je zajelo 
nepopisno veselje. Spet smo po-
stali ljudje, svobodni l judje." 

Jakob Rebern ik 

JAKOB REBERNIK: „V 
Dachau sem prišel v začetku leta 
1945. Veliko sem pretrpel že do 
takrat, vendar sem spoznal, da se 
pravo trpljenje šele pričenja. 
Težko je danes pripovedovati o 
tem in težko je to razumeti. Vsa-
ko jutro sem vstajal z grozo, saj 
nisem verjel, da bom zvečer še 
legel. Delali smo, delali kot ži-
vina. Včasih sam nisem veijcl, da 
toliko zmorem. Vendar jim to ni 
bilo dovolj, nad nami so se še 
izživljali, nas pretepali, pobijali. 
Nikoli nisi vedel, kdaj boš ti na 
vrsti. Sploh nismo bili več ljudje, 
a kljub vsemu smo le še upali in 
mislim, da nas je to reševalo, da 
smo vzdržali vse nadčloveške na-
pore." 

Jože Špegl ič 

ROZIKA VRABIC: ..Trinajst 
let sem bila stara, ko so mi leta 
1942 ustrelili očeta in brata. Je-
seni istega leta pa so prišli še po 
mamo, moji dve sestri in mene. 
Odpeljali so nas v celjski stari 
•isker, kjer so nas razdelili. 
Mlajša sestra in jaz sva ostali sku-
paj in preživeli do konca vojne v 
nekem nemškem otroškem tabo-
rišču. Težko je opisati, kako tež- ; 
ka so bila ta leta. Najprej nas je 
hudo udarilo, ko so nas ločili od 
mam. Potem pa so se trudili, da 
bi nas ponemčili. Slovensko 
sploh nismo več smeli govoriti. 
Tudi slovenske pošte nismo 
smeli prejemati. Na glas so pre- ; 
brali le sporočila, ko je katera , 
izmed naših mam umrla. Takrat 
smo jokali prav vsi. 

Sedaj, ko nam je lepo, se zelo 
veselimo takšnih srečanj, ko 
obudimo spomine na težke čase, 
ki smo jih skupaj preživljali." 

M. T. 

R o z i k a Vrabič 



Gospodarska zbornica - organizacijski sistem za oblikovanje 
novih družbenoekonomskih odnosov 

iospodiarski prostor Savinjske in Šaleške doline je treba obravnavati enotno in tudi 
enotno opredeliti posamezni namen uporabe 

Najvarnejša, najbrž pa tudi 
;dina reialna alternativa nadalj-
ijega razvoja naše socialistične 
amoupravne družbe je razvi-
anje družbene produktivnosti 
lela. Odi stopnje družbene pro-
luktivnosti dela je odvisen nivo 
ilagostamja, družbeni standard 
n standard človeka—delavca. 
Vsakršna drugačna usmeritev je 
z demag;oška obljuba, ki je eko-
lomsko nerealna in tudi zelo 
kodljivai. V tem smislu je teme-
ina komponenta naše družbe-
loekonomiske politike razvi-
uije driužbene produktivnosti 
ela! Družbenoekonomska poli-
ika moira biti pobudnik naj-
činkovi tejšega gospodarjenja v 
elotnerm združenem delu. 

Družbiena produktivnost dela 
»a se ne izraža le v količini de-
a, količ ini proizvodov, temveč 
udi v kakovosti dela, kakovosti 
iroizvodlov, prilagajanju proiz-
'odnih programov, potrebam 
judi; bisstveno pa je odvisna od 
iravilnega in pravočasnega na-
črtovanja, odgovornega spre-
smanja samoupravnih in po-
lovnih odločitev, pravilne in 
konomsko ustrezne delitve do-
lodka i td . 

Delavčevo suvereno odlo-
čanje o pogojih in rezultatih 
vojega iin družbenega dela pa je 
emelj družbeno-ekonomskih 
idnosov v celotnem sistemu 
Iružbene produkcije in repro-
lukcije. V nadaljnjem razvi-
anju teh samoupravnih odno-
ov moramo iskati i tiste riaj-
^alitetniejše dejavnike, ki bodo 
»mogočiili še hitrejši razvoj ma-
erialne osnove celotnega zdru-
ienega dela. To pa mora še 
itrditi položaj delavca v združe-
lem de lu . 

Odnosi družbene lastnine 
redstev za proizvodnjo in druž-
ieni značaj dohodka zahtevata 
Irugačno organiziranost našega 
Ospodarstva in njegovo poveza-
lost v (celovit gospodarski si-
lem. Vsako izoliranje ali zapi-
anje v kakršnekoli podjetniške 
neje alii meje družbeno-poli-
ične skupnosti , je zato hoja 
l imo začrtanih poti. Osnovni 
ilj vsakega gospodarskega sub-
skta m o r a biti odpiranje v ju-
oslovansski prostor na podlagi 
druževainja dela in sredstev, 
dpiranje pa mora biti tudi v 
retovni prostor. To vsestran-
ko odpiiranje. laliko bi tudi 
jkli prcodiranje pa mora biti 
obro ppripravljeno, koordini-
ino, skrratka organizirano. 

Ena Itakih oblik koordini-
anja in (organiziranosti je zdru-
evanje OZD v gospodarske 
bornice: in splošna združenja. 

Združeevanje OZD v gospo-
arsko zlbornico omogoča vsem 
IZD, dai usklajujejo posamezne 
iterese žže v fazi priprav poslov-
ih pa tuidi samoupravnih odlo-
itev, prrav tako pa tudi v fazi 
ovajanja teh odločitev in pri 
rednoteinju poslovnih rezulta-
>v. 

Potrebbno je poudariti, da je 
sak gosfpodarski subjekt, pa tu-
i vsak | posameznik, omejen v 
rojem cUelovanju. Vsakomur je 
os topem le končni prostor s 
;ončnirmi dimenzijami; omejen 
S z delovanjem drugih subjek-
ti v. Z zzdruževanjem in dogo-
arjanjerm pa se te meje in za-
rtost odipravljajo. To pa je pot , 
i p o s t o p n o postaja namesto 
rga reguilator ekonomskih raz-
lerij in tako omogoča združe-
im dellavcem usmerjanje in 
ontroloi družbenoekonomskih 
akonitossti. 

Danes vemo. da je omejenost 
ospodarrstva kar precejšnja, to 

pa predvsem iz razloga, ker še 
vedno veljajo in se trdno drži-
mo starih metod in oblik dela. 
To je eden od osnovnih vzro-
kov, da še niso zaživeli dohod-
kovni odnosi, da še ni uveljav-
ljena svobodna menjava dela, da 
zaostajamo v družbenem plani-
ranju, da smo priče raznim za-
piranjem trga ipd. Odgovor na 
to dilemo je moč iskati v zdru-
ženem delu samem. Le z med-
sebojno usklajenim in učinko-
vitim dogovarjanjem je pričako-
vati hitrejše širjenje gospodar-
skega prostora, v katerem mora-
jo prevladati medsebojni dogo-
vori in sporazumi namesto drža-
vne regulative. 

Zbornični sistem dela se zato 
mora prilagoditi takim, od ce-
lotne družbene skupnosti po-
stavljenim zahtevam. Vse bolj 
se uveljavlja plansko-tržni me-
hanizem gospodaijenja, ki pa ni 
domena nekih sil izven gospo-
darstva temveč stvar združe-
nega dela samega, oziroma ce-
lotnega gospodarstva. 

Takšna obravnava in takšen 
pristop k pravočasnemu obliko-
vanju novih metod dela pa zah-
teva od udeležencev spošto-
vanje in upoštevanje različnosti 
interesov ter tudi ustrezno 
družbeno obnašanje pri uresni-
čevanju prejetih dogovorov. 

Treba je upoštevati, da se vsi 
skupaj borimo za uresničitev 
višjih ciljev, vendar so pri iska-
nju poti in sredstev za dosego 
le-teh, pomembni tudi vmesni, 
nižji cilji. 

Poudarjena je torej plansko-
tržna usmeritev gospodarstva. 
Gre torej za kombinacijo dveh 
najpomembnejših regulatorjev 
gospodarskega procesa, v kate-
rem si prizadevamo za dosega-
nje večjega dohodka, k i j e hkra-
ti cilj in sredstvo za doseganje 
tega cilja. Sigurno je zato po-
membno, da gospodarstvo po-
sveti planiranju in tržnim pro-
blemom največ pozornosti. 
Oboje je medsebojno tesno po-
vezano in prepleteno, eno pog-
ojuje drugo. Lahko je narediti 
proizvod, če je zanj znan ku-
pec, lahko je planirati proizvod-
njo, če so znani tržni elementi. 
Marsikdaj je bil eden ali drug 
faktor zanemarjen, zato imamo 
tudi marsikje določene gospo-
darske težave. 

Vsega tega pa ne bo mogoče 
spremeniti čez noč, potrebno 
bo veliko dela in dosti medse-
bojnega planskega usklajevanja, 
posebno kar se tiče nadaljnjega 
razvoja našega gospodarstva. 
Zato se pred zbornične organe 
in združeno delo v celoti pos-
tavljajo velike naloge, ki pa niso 
nerešljive. Cilj reorganizacije 
zborničnega sistema je pred-
vsem v tem, da postane delo 
organov bolj učinkovito, bolj 
vsestransko. 

Zato ni slučaj temveč narav-
nost potreba, da gre v zbornič-
nem delu kot asociaciji združe-
nega dela za decentralizacijo, za 
večjo delitev dela, skratka za 
približanje dela zbornice OZD. 

Takšen cilj želimo doseči pri 
organiziranju Savinjsko—Šale-
ške gospodarske zbornice, kot 
asociacije združenega dela mo-
zirske in velenjske občine. 

Kaj je narekovalo takšno od-
ločitev, namreč odločitev za 
organiziranje skupne zbornice? 
Poglejmo kateri so naši skupni 
interesi, ki naj bi nas združe-
v a ' ' ' 1. Prostor, v katerem delu-
jemo, moramo obravnavati 
enotno, ga eno tno opredeliti 
posameznim namenom upora-

be. Gre za kmetijsko-gozdarske 
površine, industrijske komplek-
se, za zazidalne in prebivalne 
površine naših ljudi, za čuvanje 
krajine, za gospodarjenje z vo-
do, prometne povezave, komu-
nalne naprave ipd. Gospodar-
jenje s prostorom vsekakor ni 
enostavno, zato je tu še posebej 
potrebno dolgoročno in skupno 
planiranje. 

2. Poudarjeno je že bilo druž-
beno planiranje in to na vseh 
nivojih delovanja. Z opredelit-
vijo prostorske komponente, ko 
je namen prostora že oprede-
ljen, je potrebno izdelati pro-
grame koriščenja tega prostora, 
bodisi za industrijske ali kake 
druge namene. Pri tem pa je 
potrebno sodelovanje vseh za-
interesiranih strani že v fazi pri-
prav, ne pa šele ob sprejemanju 
dokončnih programov. 

3. Že sedaj se uveljavlja indu-
strijsko sodelovanje, bodisi v 
kooperaciji, bodisi v delitvi de-
la, v razreševanju vprašanja za-
poslovanja delovne sile in po-
dobno. S skupnim načrtova-
njem se bodo te vezi sigurno še 
poglobile v smislu uresničevanja 
načela združevanja dela in sred-
stev s popolno in vsestransko 
odgovornostjo. Tu pa je vklju-
čevati oba sektorja proizvod-
nje: družbeni in privatni. 

4. Znano je, da zaostajamo v 
izgradnji prepotrebnih stano-
vanj za naše delavce. T u j e iska-
ti vzroke za tako stanje v nedo-
grajenih prostorskih programih, 
neurejenih komunalnih napra-
vah, nedorečnem celotnem na-
črtovanju same stanovanjske 
izgradnje itd. Mislim, da je to 
ena od zelo pomembnih, če ne 
najpomembnejša kategorija de-
lavčevega standarda, zato bomo 
morali to vprašanje pospešeno 
razreševati. Ob veliki dnevni mi-
graciji delavcev pa se reševanje 
tega vprašanja kar ponuja kot 
skupen interes. 

5. Na področju turizma smo 
dosegli določen premik naprej, 
vendar je v primerjavi s sosed-
njimi področji , danimi mož-
nostmi, pa tudi zahtevami, na-
ših ljudi, premalo storjenega. 
Dosedanjo turistično dejavnost, 
moramo transformirati v celovi-
to turistično gospodarstvo, da 
le—to ne bo domena le gostin-
stva, pa morebiti še trgovine, 
ostalo združeno delo pa stoji ob 
strani. Turistično gospodarstvo 
se mora enakopravno razvijati 
ob vsej industrijski ter ostali de-
javnosti, saj je turizem lahko tu-
di veliki vir pridobivanja dohod-
ka in zaposlovanje delovne sile. 
Imamo nekatere komparativne 
prednosti, kij ih moramo izkori-
stiti. Vsekakor pa moramo po-
vezovati našo turistično ponud-
bo s ponudbo drugih območi j v 
slovenskem prostoru. 

6. Agro-živilski kompleks, 
kot primarno dejavnost za pri-
dobivanje hrane, b o m o z enot-
nejšim načrtnim delom morali 
usposobiti za pridobivanje več-
jih količin prehrambenih artik-
lov, posebno pa posvetiti pozor-
nost razvoju živinoreje in prede-
lovanju živinorejskih proizvo-
dov. Meso, mleko in jajca lahko 
postanejo predmeti nadaljnje 
dodelave v nekatere končne 
prehrambene proizvode. Mogo-
če je iskati možnosti tudi v far-
makologiji, t. j . rastlinstvu, ki 
ga uporablja farmacevtska indu-
strija. 

7. Skupni finančni nastopi so 
ena izmed nadaljnjih oblik 
uspešnega sodelovanja. Tu gre 
za financiranje lastnih progra-
mov, za skupna vlaganja v raz-

vojne programe, skupna vlaga-
nja v interesantne druge progra-
me, v knowhow nastopih ipd. 
Le z združevanjem dela in sred-
stev bomo postajali gospo-
darsko močnejši. 

8. Iskati je možnosti za for-
miranje enotnejšega informacij-
skega sistema, govorimo, da in-
formacija predstavlja posebno 
dimenzijo pri poslovnih, poseb-
no pa pri dolgoročnih odločit-
vah. Poskrbeti je tudi za enotno 
informiranje naših občanov in 
dajati več možnosti kroženju 
informacij (časopisi, radio ipd.) 

9. Sigurno so dane možnosti, 
da oblikujemo nekatere skupne 
inšpekcijske službe, kot so 
SDK, gozdarska, veterinarska, 
delovna ipd., vse to v cilju večje 
zaščite delovnega človeka in 
spoštovanja zakonov, sporazu-
mov ter dogovorov. 

10. Združeno delo mora do-
seči večjo enotnost pri tržnem 
nastopu, predvsem pa pri uve-
ljavljanju na svetovnih tržiščih. 
Enoten cilj mora biti: dolgoroč-
na in načrtna prisotnost naših 
izdelkov na tujih trgih. To je 
tudi ena izmed osnovnih žalitev 
družbe kot celote. 

11. Na področju kadrovske 
poltike moramo doseči enot-
nejši pristop, tako v pogledu 
enotnega kadrovanja, zaposlo-
vanja delovne sile, zaposlovanja 
invalidnih oseb, zdravstvene 
zaščite delavcev in upokojen-
cev. Posebno pa se je angažirati 
pri izobraževanju mladine in 
dodatnem izpopolnjevanju za-
poslenih delavcev. Le tako 
bomo obvladovali vse zahtev-
nejše tehnološke, organizacijske 
naloge in tudi ostale življenjske 
procese. 

Tu so seveda še druge možne 
oblike sodelovanja kot n. pr. 
obmejno sodelovanje s Koro-
ško, odnosno Avstrijo, športne 
manifestacije, kultura ipd. Raz-
vijajoči se odnosi bodo pokazali 
nove potrebe, pa tudi nove obli-
ke sodelovanja, katerim se bo-
mo morali sproti prilagajati, ob 
enakopravnem upoštevanju raz-
vojnih zmožnosti obeh družbe-
nopolitičnih skupnosti. 

V koncepciji dela naše gospo-
darske zbornice pa je nujno iz-
postaviti naslednja vprašanja, 
pri katerih se bodo zbornični 
organi morali posebej angaži-
rati: 

1. Delo na razvojnih pro-
gramih. Gre za to, da bo sleher-
na gospodarska celica morala 
imeti zgotovljeno kontinuiteto 
kratkoročnega in dolgoročnega 
planiranja. Pri vsem tem pa je 
nujno vzpostaviti instrumente 
za usklajevanje programov. 

2. Zbornični organi bodo 
morali skrbeti za zbiranje, ure-
janje in distribucijo gospoda-
rskih informacij. Dajanje pobud 
za urejevanje posameznih vpra-
šanj in pridobivanje povratnih 
informacij je tudi ena od bist-
venih nalog zbornice. 

3. Skladno z veljavnimi pred-
pisi in dogovori, ki se bodo 
sklenili, bodo zbornični organi 
nujno morali skrbeti za pravilno 
uresničevanje le-teh, oz. opo-
zarjati na slabosti že ob spre-
jemanju ustreznih dokumentov. 

4. Nadaljnja naloga zbornič-
nih organov bo v zagotovitvi 
celovitosti obravnav posamez-
nih problemov, tako v odnosu 
do GZS, bank, družbenopolitič-
nih skupnosti in drugih samo-
upravnih organizacij in skup-
nosti. 

5. Strokovni kadri zbornice, 
pa tudi zbornični samoupravni 
organi, bodo morali analizirati 
gibanje v materialni in finančni 

Uvodi;« beseda Franca Miklavca, predsednika iniciativ-
nega odbora za ustanovitev Savinjsko Šaleške gospodarske 
zbornice na ponedeljkovem posvetovanju predstavnikov 
organizacij združenega dela občin Velenje in Mozirje, ki je 
bilo v sejni dvorani skupščine občine Velenje. 

sferi gospodaijenja, pri ustvar-
janju in delitvi dohodka, giba-
nju tržišč, sprejemanju sanacij-
skih programov, sprovajanju ob-
činskih resolucij razvoja itd. 

6. Posebno pa je pereče vpra-
šanje, pri katerem bomo morali 
sodelovati vsi odgovorni dejav-
niki, to je prestrukturiranje na-
šega gospodarstva. 

Tu gre za: 
— uvajanje novih proizvodnih 

programov 
— ukinjanje programov in 

nadomeščanje z novimi 
— izvozno-uvozna usmerje-

nost 
— uveljavljanje kvalitetnih 

dejavnikov gospodarjenja: pro-
duktivnost, ekonomičnost , aku-
mulativnost . . . 

— modernizacijo tehnolo-
ških, organizacijskih in drugih 
procesov. 

To so naloge, ki se postav-
ljajo pred nas vse, pred celotno 
združeno delo. Potrebni bodo 
veliki napori, da bomo uresni-
čili zastavljene naloge. Za 
usmeijeno zadolžitev pa smo 
skupno in posamično odgovor-
ni. Posebno skrb je potrebno 
posvetiti raziskovalni in inven-
tivni dejavnosti. Mislim, da je to 
ena od primarnih nalog, če ho-
čemo dvigniti kvalitetno raven 
proizvodnje, ustvarjanje novih 
proizvodov in seveda dohodka. 

V kolikor pogledamo še nalo-
ge, ki smo si jih zadali s svojimi 
razvojnimi programi, potem je 
nujno, da k delu zelo zavzeto 
pristopimo, sicer ne bomo ures-
ničili sprejetih ciljev. 

V občini Mozirje je ključno 
zaposlovanje delovne sile, saj se 
preko 900 ljudi še vozi izven 
občine, kjer ustvarjajo novo 
vrednost, znotraj občine pa 
koristijo in uveljavljajo osebne 
potrebe. Nujno je zato še ures-
ničiti zadane programe v nove 
proizvode kot: 

— oplemenitenje in nadaljnje 
finalizacije ivernih plošč, 

— izgradnja in investicija v iz-
delavo montažnih stanovanjskih 
objektov, 

— povečanje proizvodnje 
konfekcijskih izdelkov, 

— dokončati programe v ko-
vinsko — predelovalni industriji, 

— nadaljevati s tržno preus-
merjenostjo kmetij, 

— uresničevati programe v 
turističnem gospodarstvu itd., 

Poleg tega pa še 
— pospešiti stanovanjsko iz-

gradnjo, 
— urediti nekatera pereča ko-

munalna vprašanja, 
— dograditi in na novo zgra-

diti več gozdnih cest, 
— poživiti kulturno delo 

itd. 

V občinskih dokumentih je 
dogovorjeno, da bodo rastli 
kvalitetni dejavniki gospodar-
jenja po naslednjih realnih stop-
njah ( 1 9 7 6 - 1 9 8 5 ) 

— družbeni proizvod 11.5 %, 
— zaposlenost 4 — 5 %, 
- p r o d u k t i v n o s t 10% 
- e k o n o m i č n o s t 4 % , 
— OD na zaposlenega 2 - 3 %, 
— izvoz 8 %, 

— zaposlenost v kmetijstvu 
padla za 2 %, v letu 1985 pa naj 
bi bila udeležba zaposlenosti v 
kmetijstvu le še 25 %, kar pa je 
z ozironi na velikost občine in 
produktivnost zemlje ter dano 
tehnologijo dela skoraj opti-
mum. 

Z ozirom na vse zastavljene 
programe je v občini Mozirje v 
obdobju 1 9 7 6 - 1 9 8 0 potrebno 
zbrati za investicije okrog 
900,000.000 din. Skoraj gotovo 
pa je, da tega vsega ne bomo 
mogli uresničiti v tem obdobju. 
V prihodnjem petletnem ob-
dobju pa pričakujemo, da bi za 
investicije namenili okrog 25 % 
družbenega proizvoda, kar 
predstavlja skupno okrog 
1.300.000.000 d in. 

To so zelo velike naloge, ven-
dar je nujno, da jih uresničimo, 
sicer bomo v razvoju še bolj za-
ostali in se še bolj približali ne-
razvitim občinam v Sloveniji. 

V občini Velenje pa se gos-
podarstvo odloča za kvalitet-
nejše dejavnike gospodaijenja, 
kar pomeni, da se bo stopnja 
zaposlovanja zmanjševala. V le-
tu 1978 je zaposlenost nara-
ščala po stopnji 6 %, v obdobju 
1981-1985 pa naj bi bila ta 
stopnja le še 1,2 %. Tako bi 
absoluuii družbeni proizvod re-
alno rastel po stopnji 7 % in bi 
naj v letu 1985 dosegel že 
6.836.376.000 din, kar je na-
pram letu 1978 povečanje za 
preko 50 %. Predvideva se nada-
ljnje povečanje produktivnosti 
dela na zaposlenega po stopnji 
5 ,7%. 

Družbeni proizvod na zapo-
slenega, ki je realno znašal v le-
tu 1978 175.900 din, naj bi se 
povzpel na 256.200 din v letu 
1985, kar predstavlja porast za 
4 8 % . 

Po vsem tem lahko sklepa-
mo, da bo gospodarstvo občine 
Velenje naredilo velike korake v 
smeri povečanja produktivnosti 
dela, povečanju dohodka, aku-
mulacije, kar pa na drugi strani 
pomeni, da bodo naložbe šle v 
veliki meri v prekonstruktuira-
nje gospodarstva, modernizacijo 
in avtomatizacijo tehnoloških 
procesov itd. 

Po skupni oceni naj bi število 
zaposlenih v obeh sektorjih gos-
podarstva znašalo v letu 1985 
že preko 32.500 delavcev, od 
tega v občini Mozirje okrog 
6.000, v občini Velenje pa pre-
ko 26.500. Skupno bi znašal 
družbeni proizvod okrog 
8.380.000.000 din po cenah iz 
leta 1977. Od tega v občini Mr 
ziije 1.550.000.000, v obči n 
Velenje pa 6.830.000.000 din. 

Zaključek: 
Predloženo gradivo ni po-

polno; ni popolno iz dveh razlo-
gov: 

1.) Zaradi kratkega roka, ki 
je bil pred iniciativnim odbo-
rom. da pripravi vse dokumente 
o organiziranju skupne gospo-
darske zbornice. Zato bo naloga 
bodočih zborniških organov, da 
to podrobnejše analitično obde-
lajo, in 

2.) programe! i do' nicnti v 
obeh občinah k niso u o do 
govorjeni, da bi bili vsi \xiatki 
popolni, zato smo nekatere tudi 
le ocenili posedanjih trendih in 
seveda predvid. panjih. 

Predloženo gradivo le pri-
k j je 
i.^elc 

pravi na prihodnje naloge in .da 
se zato tudi tako organizira. 
Razprava in dodatni predlogi 
kot dopolnitve k temu gradivu 
in gradivu, ki je bilo posredo-
vano vsem OZD, bodo zelo 
dobrodošli argumenti za oblu v 
vanje in nadaljnje delo skupi 
gospodarske zbornice. 

kaz pomembnosti, kako je po-
trebno, da se združeno .^elo pri-



Tesno povezani s krajem 
Na osnovni šoli v Šmartnem ob PaKi je zelo razvejana prostovoljna dejavnost — Dolgo-

letna šolska tradicija 

V tem času, ko se na veliko 
veselje šolarjev nezadržno bliža 
čas zimskih poči tnic , običajno 
skušamo dobiti odgovor na 
vprašanje, kaj osnovne šole pri-
pravljajo svojim učencem za 
brezskrbne počitniške dni. Ko 
smo se pred dnevi mudili na 
obisku v osnovni šoli Bratov 
Letonje v Šmartnem ob Paki pa 
smo bili mnogo bolj radovedni. 

Andrej Centrih 

Zanimalo nas je prav vse, kar se 
tu dogaja in še več. Čeprav lo-
kacijsko nekoliko odmaknjena , 
je osnovna šola v Šmartnem 
vedn o v središču vseh krajevnih 
dogajanj in s krajem najtesneje 
povezana. Tako je bilo nekoč , 
tako je danes in raznovrstno 
sodelovanje je vselej rojevalo 
žlahtne sadove. Da bi slika o 
vlogi in dejavnosti šole v Šmart-
nem ob Paki bila kar se da po-
polna , je ravnatelj Andrej Cen-
trih najprej odpri šolsko kroni-
k o in naštel nekaj najpomemb-
nejših prelomnic iz zgodovine 
osnovne šole v Šmartnem ob 
Paki. 

„Prve strani kronike opisuje-
jo leto 1879,n i pa ohranjen po-
da tek , če je šola obstajala že 
prej . D o leta 1907 so šolsko 
kroniko pisali v nemščini, od 
takrat dalje pa v slovenščini. 
Šola je bila organizirana kot 
dvoletnica do leta 1918, ko so 
j o spremenili v štirirazrednico, 
kar je takrat bila popolna 
osnovna šola. Od prvega leta po 
drugi svetovni vojni dalje pa je 
na šoli že bilo osem razredov. 
Ohranjen je podatek , da je leta 
1946 obiskovalo šolo 146 učen-
cev. To število je naraščalo iz 
leta v leto, zato so v poznejših 
letih uporabljali za pouk učil-
nice v treh različnih objektih. 
Pred sedemnajstimi leti pa je 
Šmar tno dobilo novo šolo z 
osmimi učilnicami, kjer so 
p o u k vršili v dveh izmenah. 
Leta 1972 so ob nje j zgradili še 
telovadnico in prizidek s šestimi 
kabinetnimi učilnicami, uprav-
nimi prostori, kuhin jo , jedilnico 
in vrtcem. To je bil prvi objekt , 
ki je v Šmartnem zrasel s samo-
prispevkom. Ob preselitvi v 
nove prostore so šolo poimeno-
vali p o znanem domačem revo-
lucionarju Jožetu Letonji— 
Kmetu , ob otvoritvi prizidka pa 
p o bratih Letonje. Osnovna šola 
v Šr iar tnem je imela tudi po-
dru>nično šolo v Skornem, ki 
so jo zgradili leta 1922. Število 
učencev pa je padalo iz leta v 
leto, zato smo j o pred štirimi 
leti morali zapreti, saj j o je obi-
skovalo le še sedem učencev." 

Štirinajst oddelkov osnovne 
šole Bratov Letonje v Šmart-
nem obiskuje danes 299 učen-
cev, ki prihajajo iz petnajstih 
zaselkov v okolici Šmartnega. 
Pot do šole jih največ prehodi 
peš, približno petdeset učencev 
pa se vozi z avtobusom. Še 
vedno pa je nekaj takih, ki mo-
rajo pešačiti tudi po šest in več 
kilometrov, da vsako ju t ro pra-
vočasno sedejo v šolsko klop. 
Za to, da bi v njih pridobil i ' 
čimveč znanja, skribi 21 učite-
ljev med 32 delavci, kolikor jih 
je zaposlenih na šoli. Z delom 

doslej so vsekakor lahko zado-
voljni, saj so v preteklem letu 
na primer dosegli 98,4 odstoten 
učni uspeh. Poleg rednih od-
delkov pa na šoli delujeta še dva 
oddelka podaljšanega bivanja in 
oddelek za varstvo vozačev. Sila 
razvejana je tudi izvenšolska de-
javnost, saj različne oblike inte-
resnega združevanja vključujejo 
vsa področja vzgojnega delo-
vanja šole, vn j ih pa se udejstvu-
je jo učenci od prvega do osme-
ga razreda. O tem je Andrej ' 
Centrih pripovedoval: 

,.Prostovoljne dejavnosti, ki 
jih gojimo pri nas lahko razdeli-
mo v dve skupini: krožki v 
šolskem športnem društvu in 
krožki v kul turnem društvu. 
Poleg tega pa imamo še zgodo-
vinski krožek in pionirsko hra-
nilnico. Tako se učenci vključu-
je jo v pionirsko in mladinsko 
organizacijo, organizacijo Rde-
čega križa, šolsko skupnost , 
Veselo šolo, Zeleno stražo, pro-
metni , dramatski, novinarski, li-
kovni, pravljični in lutkovni 
krožek, pevski zbor, tekmo-
vanje za bralno značko, ukvar-
ja jo pa se tudi z rokometom, 
nogometom, planinstvom, fol-
kloro, taborništvom, šahom, 
košarko, strelstvom, atletiko, 
smučanjem in še s č im. Izbira je 
torej dovolj pestra in učenci j o 
s pridom izkoriščajo. Vse dejav-
nosti vodijo učitelji kot men-
torji , ker zunanjih sodelavcev 
ne moremo dobiti . Ta problem 
se nam kaže zlasti na tehnič-
nem področju , kjer še vedno 
nimajo mentor ja . V vseh krož-
kih delajo učenci popo ldne ,ne -
kateri celo v treh in še več. 
Svoje delo opisujejo v šolskem 
glasilu Utrinki , ob koncu vsa-
kega šolskega leta pa pripravijo 
prireditev za svoje starše in vse 
ostale krajane, na kateri vsaj 
približno skušajo prikazati pro-
stovoljno aktivnost. To delo pa 
je tako uspešno tudi zahvalju-
j o č plodnemu sodelovanju z 
društvi v kraju. Tesno se preple-
tamo zlasti z delom kulturnega 
in telovadnega društva v Šmart-
nem, sodelujemo pri vseh prire-
ditvah in akcijah v kraju ter z 
različnimi manifestacijami 
skrbimo za ohranjevanje tradicij 
nerodnoosvobodilnega boja. 
Naši učitelji aktivno delajo v 
številnih šmarških društvih in 
organizacijah ter tako kar sami 
skrbijo za neposredno poveza-
vo. Najlepša nagrada za našo 
pestro dejavnost pa je nedvom-
no kip kurirja Jovice,ki smo ga 
prejeli pred štirimi leti. Lepe 
uspehe vsako leto dosegamo 
tudi na številnih manjših tek-
movanjih tako na športnih 
poljih kot drugod. Učencem 

smo letos priskrbeli brezplačne 
učbenike in upamo, da jim 
b o m o v naslednjem letu lahko 

brezplačno ponudili tudi delov-
ne in navadne zvezke." 

Ugodne snežne razmere, ki 
jih je ponudila letošnja zima, so 
v osnovni šoli Šmartno ob Paki 
hi t ro izkoristili. Že v mesecu 
novembru so pripravili za vse 
učence smučarski tečaj . Za 
učence petih razredov pa b o d o 
takoj po končanih zimskih po-
čitnicah pripravili šolo v naravi, 
ki naj bi, če bo mogoče, po-
tekala na Golteh. Ob koncu šol-
skega leta pa se b o d o učenci 
šmarške šole v vodi šoštanjskega 
bazena učili plavalnih veščin. V 
osnovni šoli v Šmartnem upajo, 
da jim bo delovni načr t na vseh 
področjih uspelo uresničiti in 
da bodo odpravili tudi kadrov-
ske težave, s katerimi se še 
vedno srečujejo. 

J. KRAJNC 

ReSiti urbanizacijo kraja 
Razgovor z dosedanjim predsednikom sveta KS Šoštanj Milošem Volkom o uspehih in 

težavah v letu 1978 

Katere naloge, ki ste si jih za-
stavili v lanskem letu, ste uspeli 

Kruh prinaša izgubo 
Kruh je naše osnovno živilo. Brez 

njega bi težko živeli. In kako ga 
cenimo? Nam res toliko pomeni? 

Delo v pekarni je naporno, saj delajo 
na vročini in prepihu, kar 40 odstot-
kov delovnih ur pa opravijo ponoči 

Prav gotovo, da ne. Razmetujemo ga 
po vseh koteh. Pa tudi prizadevanja, 
da bi bilo kruh potrebno zavijati,še 
niso pripeljala nikamor. Nam je res 
vseeno, da nam prodajalka položi 
štruco kruha na prodajalni pult, kjer 

je bilo prej kakšno čistilno sred-
stvo? 

So njene roke res tako snaž-
ne, da lahko otipava kruh, ki ga 
bomo jedli? In kdo je kriv za to? 
Pekarne prav gotovo ne, saj bi šle s 
tem, če bi kruh pakirali.v dodatno 
izgubo. Prepogosto pozabljamo, 
kadar odmetavajo kruh, koliko ljudi 
na svetu je še lačnih, pozabljamo pa 
tudi, da je za pekarno vsak kilogram 
kruha določena izguba. Prav gotovo 
se čudno sliši, da si delavci pekarn 
ne želijo, da bi se njihova proiz-
vodnja povečala, saj se zavedajo, da 
bo na ta način njihova izguba še 
večja. 

Z izgubami se srečuje tudi obrat 
pekarna Velenje celjskega tozda 
pekarn in slaščičarn. O tem smo se 
pogovarjali z obratovodjo Mileno 

Vrečar. Takole je dejala: „Cene za 
kruh so se formirale leta 1977, od 
takrat pa se je vse že večkrat podra-
žilo. Tako moka, kot proizvodni in 
prevozni stroški. Ze takrat so bile 
cene standardnih kruhov določene 
tako, da pekarne z njimi niso imele 
nobenega dobička. Tega naj bi ust-
varile s peko posebnih vrst kruha in 
pekovskega peciva. Sedaj pa je si-
tuacija že zaskrbljujoča, saj imamo 
pri kilogramu črnega kruha kar 1,30 
din izgube, pri polbelem 1 din in pri 
belem kruhu 0,63 dinarjev izgube. 

Ker proizvajamo kar 72 odstotkov 
standardnih vrst kruha in od tega 50 
odstotkov črnega kruha, smo ob 
polletju izkazali kar precejšnjo izgu-
bo, naš predlog, da bi kruh podražili 
pa je bil zavrnjen." 

Š takšnim stanjem zaposleni v 
pekarni nikakor ne morejo biti za-
dovoljni saj tudi njihovi osebni do-
hodki krepko zaostajajo za ostalim 
gospodarstvom, kljub temu, da so 
njihovi delovni pogoji zelo ne-
ugodni, saj morajo delati na vročini, 
prepihu in kar 40 odstotkov de-
lovnih ur opravijo ponoči. Devet-
mesečni povprečni osebni dohodek 
pa je kljub vsem dodatkom znašal 
5.160 dinarjev. Prav zaradi tega je 
fluktuacija v tem tozdu in tako tudi 
v velenjski pekarni izredno velika. 
Predvsem odhajajo kvalificirani pe-
ki, ki pa jih je v proizvodnji že tako 
in tako premalo. Kljub temu da si 
prizadevajo, da bi se izobrazbena 
struktura izboljševala, imajo trenut-
no le 25 odstotkov kvalificiranih 
delavcev. 

Kljub temu, da proizvodni pro-
stori niso stari, pa v teh letih vanje 
niso vlagali skoraj nič, saj nimajo 
denarja niti za najosnovnejše inves-
ticije. Nujno bi morali namestiti 
ventilatorje, vendar njihov finančni 
položaj tega ne dopušča. 

Kljub vsem težavam pa se delavci 
pekarne Velenje trudijo, da bi po-
trošnikom kar najbolj ugodili. Tako 
so v lanskem letu pričeli s peko 
Isterskega in Šaleškega kruha, letos 
pa bodo pričeli s proizvodnjo traj-
nega kruha, ki bo tudi pakiran. 
Skupno so lani spekli 6450 ton raz-
nih vrst kruha in tako ustvarili za 
500 tisoč dinarjev prometa. 

M. T A M & 

Telovadnico in šolski prizidek so zgradili s samoprispevkom 

uresničiti in kaj je ostalo še 
odprto? 

V naši krajevni skupnosti smo 
uspešno opravili naloge, ki smo jih 
predvideli v programu referenduma 
iz leta 1975. Bolj slabo pa smo reali-
zirali ostale naloge, saj smo šele po 
posredovanju družbenega pravobra-
nilca iz Celja prejeli doKončen zne-
sek, ki nam ga je komunalna skup-
nost dolgovala za leto 1977. Za leto 
1978 pa nam komunalna skupnost 
še vedno dolguje določena sredstva. 

Kljub temu smo asfaltirali neka-
tere ceste, naredili in popravili ka-
nalizacijo, prenovili Dom sindikatov 
v katerem sta pridobili prostore kra-
jevna skupnost in glasbena šola. 
Pred nami pa je še gradnja stanova-
njskega bloka na Kajuhovi cesti, kjer 
bo svoje prostore dobil tudi otroški 
vrtec. V bloku bo 18 stanovanj in 3 
oddelki vzgojno varstvenega zavoda. 
Skupnost otroškega varstva je v ta 
namen že odobrila 500 tisoč dinar-
jev. Ta blok bi bil pravzaprav lahko 
že gotov, vendar pa je Zavod za spo-
meniško varstvo, ki želi ohraniti sta-
ro mestno jedro Šoštanja zahteval 
spremembo projekta. No, sedaj je 
vse pripravljeno, tako, da upamo, da 
bomo z gradnjo pričeli spomladi, 
končali pa jo bomo do pričetka 
šolskega leta. 

Eden večjih problemov s ka-
terimi ste se v lanskem letu sre-
čali v vaši krajevni skupnosti je 
bila okvara letnega bazena. 

Res, lani se je na bazenu porušila 
ograja. Tako so se naša opozorila, da 
je potrebno nujno izvršiti nekatera 
popravila pokazala več kot uteme-
ljena. Po predračunu, ki ga je izde-
lala gradbena skupina Gradisa bo 
potrebno za popravilo bazena preko 
1 milijon dinarjev. Sklenjena je že 
pogodba. Izvajalec bo gradbeno 
podjetje Gradiš, ki bo dela končal 
do začetka meseca maja. Za popra-
vilo je krajevna skupnost namenila 
iz lanskih sredstev samoprispevka 
200 tisoč dinarjev, telesno kulturna 
skupnost 230 tisoč dinarjev, komu-
nalna skupnost pa je prispevala naj-
večji delež 650 tisoč dinarjev. 

Lani ste se resneje lotili tudi 
toplifikacije Šoštanja. 

Da, tudi tu smo končno napre-
dovali. Tako smo z organizacijama 
združenega dela Gradiš in Toplovod 
sklenili pogodbo za toplifikacijo 
Aškerčeve, Levstikove in Gregor-
čičeve ceste ter Ceste talcev. Z deli 
so sicer pričeli niso pa jih pravo-

časno končali, ker ni bilo toplovod-
ne podpostaje. Tako bo toplifikacija 
končana šele spomladi. 

Zanimivo je, da so krajani na To-
varniški poti delali toplifikacijo v 
lastni režiji in z lastnim delom ter jo 
pravočasno končali in predračun, ki 
je to delo ocenil na nekako 1,15 
milijona skoraj prepolovili. 

Kaj pa telefonsko omrežje v 
Šoštanju? 

,,Telefonija" je v naši krajevni 
skupnosti čisto ,,na psu". Posebno 
težko je priklicati Velenje, manjkajo 
pa nam tudi številni priključki. Lani 
so pričeli odpravljati to pomanjklji-
vost, vendar dela močno kasnijo in 
niti ni videti, da bodo kmalu konča-
na. Izvajalce smo morali celo več-
krat opozoriti, da so zakrili kanale, 
ki so jih skopali za telefonske kable. 
Naročniki pa še vedno čakajo. 

Lani ste pričeli urejati tudi 
manjši rekreacijski center. 

Da, ob nastajajočem Družmir-
skem in Šoštanjskem jezeru smo 
postavili manjšo brunarico, ki še ni 
končana, koristili pa jo bodo lovci 
in ribiči. Uredili smo tudi poligon 
na katerem bomo lahko prirejali igre 
in tekmovanja za ribiče, v jezero pa 
smo vložili večjo količino različnih 
rib. 

Rekreacijski center bo koristil 
vsem Šoštanjčanom, pozimi pa bo 
jezero tudi zanimivo drsališče. 

Kako pa bi ocenili kulturno 
življenje v Šoštanju? 

To žal ni bilo tako pestro in pol-
no kot si želimo. Kulturni center je 
sicer omogočil nekaj petkovih ve-
čerov in še nekatere druge predstave 

V ponedeljek je bila seja skup-
ščine krajevne skupnosti Šo-
štanj. Na seji so izvolili novega 
predsednika in podpredsednika 
sveta krajevne skupnosti ter 
predsednika in podpredsednika 
skupščine krajevne skupnosti. 
Novi predsednik sveta krajevne 
skupnosti je ing. Marjan Moš-
kon, predsednik skupščine kra-
jevne skupnosti pa Martin Pri-
možič. Na seji so izoblikovali za 
trud dosedanjemu predsedniku 
sveta krajevne skupnosti Milošu 
Volku. 

in prireditve, premalo pa je bilo-
čutiti prisotnost kulturno prosvet-
nega društva Svoboda. Kljub po-
hvale vrednemu delu mladinskega 
pevskega zbora, okteta, godbe Zarji 
in recitatorske skupine se je premala 
angažiral upravni odbor. Ta niti ni 
registriral društva in še vedno, kljuk 
številnim opominom, 
občni zbor. 

ni sklical 

1 

Kaj pa športna aktivnost? 
Naši tekmovalci v rokometu, nor 

gometu, odbojki in košarki so ni 
športnem področju dosegli nekaj 
prav zavidljivih rezultatov, tako, di 
lahko Partizan s ponosom pogledi 
na delo svojih sekcij. 

Kaj je vas krajane Šoštanja 
preteklem letu najbolj težilo1 

Predvsem to, da še vedno ni n 
šena urbanizacija kraja. Dokler ne* 
bo dokončno rešeno to vprašanje, 
tako dolgo bodo ostajali številni 
problemi v krajevni skupnosti nere-j 
šeni, tako dolgo bo trajala, sedaj je, 
to že več kot očitno, stagnacija kra- ] 
ja na skoraj vseh področjih delo-] 
vanja. j 

Kako ste zadovoljni s čistočo' 
»vraja in kakšna je onesnaženost) 
ozračja? < 

Čistoča kraja še vedno ni takšna^ 
kot si želimo, ozračje pa se je bist-
veno popravilo odkar so pričele de> 
lati nove elektrofilterske naprave y 
dimnikih in lovilci razpršilne vodenj 
hladilnih stolpih v termoelektrarni] 
Letos tudi ni bilo takšne poledietj. 
kot prejšnja leta. Tovarniški dimnik,, 
ki nima filterskih naprav pa še ved-j 
no onesnažuje okolje. To je na jbot 
vidno pozimi, ko kaj kmalu počrn:r 
zapadli sneg. { 

* 

lil s kakšnimi načrti stopate^ 
v letošnje leto? t 

Predvst-m z željo, da se dokončni? 
uredi toplifikacija Šoštanja, da izbo-' 
ljšamo kvaliteto pitne vode, da asfalf 
tiramo še neasfaltirane ceste, prido*' 
bimo nova stanovanja in končn<P 
vendarle dobimo urbanistični načrtP 



Knjigo čimbolj 
približati bralcu 
V V e l e n j u d e l u j e v K u l t u r - N a vseh o d d e l k i h je b i l o v 

n e m c e n t r u J v a n N a p o t n i k " p r e j š n j e m l e tu vpisanih 7 3 3 
k n j i ž n i c a , s p i o n i s k i m odde l - novih b ra l cev . N a j v e č je b i l o 
k o m in o d d e l k o m za odras le v vpisanih p redšo l sk ih o t r o k in 
Š o š t a n j u pa ima d i s l o c i r a n o u č e n c e v n i ž j i h r a z r e d o v , n a pio-
e n o t o . i l i r skem o d d e l k u k a r 4 0 6 . Obis-

V l e t u 1978 je b i la ve len jska k o v a l c e v , ki so si kn j ige sposo-
kn j i žn i ca o b o g a t e n a z 2 1 5 0 n o - jali na d o m , j e b i l o lani 4 8 3 2 7 , 
vimi k n j i g a m i , kar je za 5 0 4 t o je 1 9 4 0 ob i skova lcev več k o t 
e n o t več k o t p r e j š n j e m l e tu ( o d v l e tu 1 9 7 7 . V e l i k o š tevi lo obis-
tega 1275 lepos lovn ih kn j ig in kova lcev pa si je g rad ivo izpo-
8 7 5 p o u č n i h ) . V e č i n o kn j ig so so ja lo tudi za š t u d i j v kn j i žn ic i , 
uspeli k u p i t i iz s reds tev zago-
tov l jen ih v las tn i o rgan izac i j i . Delavci k n j i ž n i c e u g o t a v i j a j o , 
n e k a j pa jih j e kup i l a K u l t u r n a d a je m e d bra lc i n a j v e č u č e n c e v 
s k u p n o s t S loven i j e . T a k o znaša n iž j ih r az redov , ki so n a j b o l j 
s eda j s k u p n o š tevi lo del v naši iskali kn j ige za b r a l n o z n a č k o 
kn j i žn ic i 2 6 3 8 0 zvezkov . Z a in d o m a č e b r a n j e , p r i z a d e v a j o 
o d d e l e k v Š o š t a n j u so m e d le- si da bi b i l o teh o t r o k še v e č , 
t o m kupi l i 5 2 3 nov ih kn j ig , ka j t i v te j s t a ros t i o t r o k e n a j -
S e d a j š te je že 9 1 3 9 del . l až je n a v e ž e m o n a k n j i g o . 

Le nekaj minut p o „ srečnem d o g o d k u " je mini lo , pa to-
l iko l jubeznive skrbi, ki j e resnici na l jubo tudi nikoli ne 
manjka 

P r e s n e t o h i t r o je m l a d a t e l i čka uspe la , ob vsej p o m o č i 
seveda . (P. S . : T e l i č k a b o d i zdrava . Dos le j ti p o m o č i ni 
m a n j k a l o , zna pa se zgod i t i , da j e b o , č e b o p o t r e b n a od 
k o d d r u g o d . V e t e r i n a r j i , n ič krivi in n ič d o l ž n i , p r av i j o : 
z a k o n j e z a k o n . ) 

Letos spet 
velenjski 

pustni 
karneval 

Kaj b o prinesel jutrišnji dan? 

Elektrika bi vlila nove moči 

Enia izmed prireditev, ki so jo 
v Vellcnju pripravili vsako leto za 
pustai, je bil tudi velenjski pustni 
karne;val. Ta turistična prireditev 
je privabila vsako leto na ulice 
vel iko občanov, ki so se imel; 
čemui nasmejati. Leta 1974 je po 
velenjskih ulicah krenil že šestnaj-
sti piustni karneval, nato pa so 
ljudje; vse do letos ostali 'jre.- te 
tradieiona :ne prireditve, katere 
pokrovitelj je bilo turistično 
društ-vo. 

Zalkaj so se organizatorji v 
zadnjjih letih odrekli tej pri-
reditwi sedaj niti ni toliko po-
memlbno. Važnejša je odločitev 
odboira za organizacijo pustnega 
karne:vala iz Starega Velenja, 
kjer jje doživel tudi svoje rojstvo, 
da biodo letos znova pripravili 
karneval. Zatrjujejo, da bo to 
doslejj največji karnevalski spre-
vod p o velenjskih ulicah in da bo 
smeh;a na pretek. Zato so se že 
lotili dela. Ustanovili so številen 
organiizacijski odbor, ki ima se-
veda tudi več pododborov. Do-
ločili so tudi že datum. Pustni 
karne:val bo letos na nedeljo, 25. 
febru;arja, saj ga bo tako lahko 
videlo kar največ ljudi. 

Koit smo slišali si bodo priza-
devali!, da bi k sodelovanju vklju-
čili die'egate vseh sredin in napo-
vedujjejo, da se bodo kresale 
„ir.kriice" - tu ,-.a tam bo pri 
komui vere tno kakšna tudi 
mrkniila, toda nič zato: saj bo 
pus tma. . . 

V Vielenju so leta 1975 odprli 
dom za ostarele. Kljub temu da je v 
začetkui kazalo, da zanj ne vlada 
prevelikio zanimanje in so postelje 
ostale mezasedene, pa se je stanje 
popravillo. Nezaupanje je zbledelo in 
v prejšmjem letu so od stodvajsetih 
postelj iimeli zasedenih kar stoenajst, 
pet proišenj za sprejem v dom pa še 
rešujejoj. 

i .-ili §IS Wi 
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Cilka P e c e č n i k 

2 e v ččasih po vojni je bilo v Pesju 
•azgibanoo kulturno življenje. Tako 
so mladii, polni elana, ob podpori 
starejših občanov delovali v delav-
sko, proosvetnem društvu Svoboda. 
LJprizarjaali so dramska dela vse tja 
l o 'etii 11967, ko so prenehali delo-
vati aktiiivno. Do lanskega leta je po 
p m drvuštvo formalno sicer še 
pbstajaloD, vendar je bilo premalo 
panimanjija med občani posebno 
nladino, , da bi ga ponovno oživili. 

Septenmbra let. 1977 pa se je na 
pobudo krajevne skupnosti Pesje 
»dzvalo nnekaj aktivnih članov ZSMS 
resje in 'v društvu začelo resno de-
Bti. Spett so obudili dramsko sekcijo 
n ob poodpori nekaterih bivših čla-
lov že i začeli pripravljati igro na-
menjeno i šolski mladini. Če bo delo 
lotekalo še naprej tako zavzeto, 
nislijo, dda bodo s predstavo gotovi 
le letos sspomladi. Ustanavljajo tudi 
ol clo- i skupino. Ker v Pesju že 
lalj čassa obstaja skupina tam-
kurašev, si močno želijo njihovega 
lodelovarnja in pomoči. Pripravljajo 
bdi glastbeno sekcijo, kjer naj bi se 
birali gldasbeniki amaterji. K men 
brsrvu žeelijo pritegniti nekaj obča-
lov. ki bm s stroko- -- m zna ijem pri-
|o:>iog!i k večji kvaliteti. Le tako 

Tako tiho, lepo naletava sneg. Le 
veter ga tu in tam zavrtinči, zažene 
v noge, v oči, v obraz. 

Ančka jo hitro ubira navkreber. 
Desetletno, nekoliko presuho de-
kletce utira gaz. Is';a pot skoraj vsa-
ko jutro, skoraj vsak dan. Šola je še 
daleč in pohiteti je treba, čeprav je 
še tema in je človeka med drevjem 
strah. ,,Pa kaj", si de, „samo še do 
naslednjega zavoja, tam je kmetija in 
potem bo laže pri duši." Morda celo 
sreča koga, motri . jo oaka prijate-
ljica. Hej, juhej - prelepi beli sneg. 
Bele vode so močno raztegnjena 
krajevna skupnost. Kmetije so ,,na-
metane" daleč naokrog, zrasle so 
pač tam, kjer se svet med gozdom 
malce odpre, kjer se iz skalovja iz-
vije ;.otok in je vode in rodovitne 

Z predsednico delavskega sveta 
Cilko Pečečnik smo se pogovarjali o 
pogojih za sprejem v dom. Edini 
pogoj za sprejem je plačilo oskrb-
nine, kjer pa rado priskoči na po-
moč socialno skrbstvo. Oskrbovanci 
imajo stalno nazdorstvo, dvakrat na 
teden pa jih obiskuje zdravnik. Po-
sebno skrb posvečajo nepokretnim 
oskrbovancem, ki jih imajo kar dva-

Jože Jazbec 

bodo namreč lahko uresničili svojo 
največjo željo, pripraviti nastop v 
knjižnici Velenje. Rezultati dela pa 
so kljub začetkom že vidni. Tako 
dežujejo pohvale za „petkova sre-
čanja". Na teh srečanjih so celo leto 
pripravljali referate na različne te-
me; seznanili so se z modernim pes-
ništvom pri nas, z verovanji na Slo-
venskem, prav tako so tukaj dobili 
možnost ja vnega nastopa sami člani 
DPD Svoboda, ki so se predstavili z 
večerom lastne poezije, . . . 

Vsi pobudniki in ustanovni člani 
društva, si želijo da bi sekcije kar 
najbolj stekle, da bi se jim pridružilo 
kar največ članov. Navezali so stike 
s tistimi delovnimi organ ;zacijami v 
katerih delujejo v okviru mladinske 
organizacije dramske sekcije, ne na-
zadnje pa z veseljem pozdravljajo 
tudi tiste, ki bi želeli sodelovati in 
jih vabijo! 

Sredstva, ki jih društvo potrebuje 
za svoje delovanje pritekajo iz Zveze 
kulturnih organizacij, posebej pa je 
treba omeniti pomoč krajevne skup-
nosti, ki je društvu dala na voljo 
potrebne prostore. Nekaj sredstev 
dobijo tu.^i z članarino, v glavnem 
pa Svoboda živi od entuzijazma in 
prostovoljnega dela krajanov Pesja. 

zemlje za obdelavo dovolj. Življenje 
tu nikoli ni bilo lahko, toda človek 
je trmast, vztraja, na svojem je pač 
lepo. Daleč od sosedov, od vasi, od 
mesta, so se kmetje desetletja, sto-
letja krčevito upirali laravi, ki je 
tako pogosto znala uničiti njihov 
trud, borili so se s skopo zenico in ji 
trgali iz nederij svoj vsakdanji hleb, 
ubral i so se samoti in mamljivemu 
utripu mesta. 

Ko bi bila vsaj elektrika. Zaživeli 
bi stroji, radio in televizija bi člo-
veka približala do'ini, laže bi mu 
bilo v dolgih nočeh, ko je ob lešče-
rbi neskončne pusto in prazno, ko 
se veter tako zločr-sto zaganja v les, 
zavija okoli voglov 'n k" tako čudno 
;to\~a vejevje stoletn h dreves. Pri 

inštirideset. Tukaj jih najbolj pestijo 
kadrovske težave. Premalo imajo 
strežnic, zato pritegujejo k delu tiste 
oskrbovance, ki so aktivni. Nepo-
kretne oskrbujejo z literaturo iz last-
ne knjižnice, igrajo z njimi družabne 
igre in jih sproti obveščajo o doga-
janju v domu. Prav tako pomagajo 
tudi v kuhinji, pralnici, kar sodi v 
dodi tno terapijo in rehabilitacijo. 

Veliko težav imajo namreč z oskr-
bovanci, ko se ti šele privajajo na 
življenje v domu. Vsak prihod je za 
te izredno občutljive in ranljive ljudi 
pravi šok. 

Težko se vk juču je jo v 
nov način življenja, zato je pomoč 
osebja in zaupanje vanje prav tukaj 
najbolj potrebno. 

Ko smo se pogovarjali s predsed-
nikom sveta oskrbovancev Jožetom 
Jazbecem, je dejal, da so zelo zado-
voljni z osebjem, ki ima izreden po-
sluh za njihove želje in jim skuša kar 
najbolj olajšati prihod. Tudi prosti 
čas imajo zapolnjen s počivanjem, 
dmžabnimi ign ni, g l e ž n j e m tele-
vizije in poslušanjem radia 'z njimi 
so oprem^ene vse sobe), vsako leto 
imajo tudi nekaj prireditev, ki jih 
popestrijo učenci osnovnih šol s kul-
turnim programom. Proste imajo 
tudi izhode, ki jih namenjajo spre-
hodom, obiskom sorodnikov,. . . 

Navzlic vsemu pa ze'o pogrešajo 
družbo Posebno tisti, ki ne gojijo 
kakšnega konjička, so zelo osam-
ljeni. 

Želijo si še več pozornosti ce-
lotne družbe, kajti le tako bo pre-
življanje zadnjih let življenja smi-
selno in dovolj polno! 

hiš; so štirje otroci. Ma-ti je osem, 
Joža jih ma že dvanajst, D rej c pa 
trinajst let. Anico smo že spoznali. 
Divjca sedrij ni doma. Pred dvema 
letoma si je poškodoval nogo, kas-
neje pa je bil na operaciji v Celju in 
Ljubljani. Ni še zdrav in ne bi m ge1 

s kmetije v šolo. ,,V Šoštanju živi,' 
pravi mati. Ona je edina odrasla 
moč na veliki kmetiji. Mož se je 
smrtno ponesrečil pred dvema le-
toma in življenje je naenkrat postalo 
neznosno težko, še bolj samotno. 

Na to kmetijo so Napotniki prišli 
leta 1971. Prej so živeli na manjši 
revnejši kmetiji nekaj sto metrov 
niže. Kmetijo jim je dala v zakup 
kmetijska zadruga in kar takoj so jo 
pričeli preurejati. V živinoreji so vi-
deli boijšo prih:dnost . Vzeli so tudi 
nekaj kreditov za preureditev hleva, 
za stroje. Videti je bilo, da bo zrasla 
nova, močna preusmerjena kmetija. 
A ni bilo tako kot so si želeli, kot so 
upali. Nesreča je umešala svoje 
prste, traktor je v zimi zdrsnil s poti 
in utrnil ,.gospodarjevo" življenje. 
Ostala je mati s štirimi otroki, z ne-
dokončanim hlevom polnim živine, 
s kmetijo. Začetni ob jp je izpodri-
nila želja po ohranitvi. Delo in delo, 
ves dan, tja v temo, ko še malo zago-
rijo sveče, še pade prijazna topla 
beseda. Potem pa dolga noč in spet 
jutro in kopica opravil. Vsi morajo 
močno zasukati rokave, tudi otroci. 
Nič kaj ni časa za norčije, še za 
učenje ga navadno zmanjka. Pa kaj, 
ko je jpotrebno toliko postoriti, to-
liko življenjsko pomembnih stvari. 
Ko bi bila elektrika, ko bi bila vsaj 
elektrika. „Saj pomagajo," pravi 
Marija, ,,sosed priskoči na pomoč in 
brat od moža." Toda pri njih doma 
je tudi polno dela, tudi tam čaka 
zemlja močne roke, čakajo stroji, 
živina. . . 

Pozimi, v visokem snegu je kme-
tija včasih čisto odrezana od sveta. 
Le kdo bi gazil. Otroci ne zmorejo, 
do vasi je predaleč. O bolezni ne 
upajo niti razmišljati, o kakšni ne-
sreči še manj. Življenje ni lepo, 
otrokom je najtežje, to ni prav.- . ila-
d :st. ni pravo veselje. Mati pravi, da 
bodo vseeno ostali na kmetiji, po-
sebno, če jim bodo končno le na-
peljali elektriko. Če pa te ne 
b o . . . ? 

Socialni delavci so kmetijo že 
obiskali, seznan ; ' ;o si1 š težavami, 
videli precej težke stanovanjske in 
življenske pogoje. Predlagali so pre-
selitev v dolino, toda Napotniki ro 
srečni v svojem okolju. Potrebno je 
poiskati drugo rešitev. Elektrika bi 
veliko pomenila, morda tudi poro-
ka, ki jo želi Marija. Kmetijska za-
druga je prav tako spoznala težavno 

situacijo in skuša pomagati, nova 
pogodba naj bi vsaj delno pomagala 
in povečala socialno varnost dru-
žine. 

Prav je, če ne bo ostalo '.e pri 
obljubah in bo pomoč pravočasna 
tako, da se bo ohranila kmetija in 
bodo otroci zaživeli tako srečno in 
polno, kot si vsi želimo. 

( l jub temu, da je prilagajanje v poznih letih življenja težko, se s pomočjo osebja doma 
za ostarele uspešno vključujejo v nov način življenja. 

V teh d n e h s m o navalil i v t rgovine . K a k o n e b i , saj v sepovsod 
v a b i j o p l aka t i o z n i ž a n j u c e n p o s a m e z n i m i z d e l k o m Plašč sicer 
m o r d a ni v e č t a k o m o d e r e n , t o d a k d o pravi , da č e z č a s n e b o spe t . 
K o pa se m o d a sp r emin j a k o t ap r i l sko v reme . Pa t u d i za n e k a j s to 
( n o v i h ) p r i h r a n j e n i h d i n a r j e v se seveda sp lača n e k o l i k o m a n j m o d -
n o o b l a č i t i . 

Kmalu zatem v varnem zavetju prvi korajžni poskusi v 
želji „postavit i se na lastne n o g e " 



JUBILEJ 
VELENJSKEGA 
ATLETSKEGA 

KLUBA 
V Velenju slavimo le tos 

3 0 . letnico atletike in 10. 
le tnico atletskega kluba Ve-
lenje. Ta jubileja b o d o člani 
atletskega kluba Velenje 
proslavili danes popoldne s 
svečano sejo v dvorani skup-
ščine obč ine Velenje. 

Med sejo b o d o m e d dru-
gim podelili tudi priznanja 
in plakete zaslužnim atlet-
skim delavcem ter at le tom. 
Atletski klub vabi vse atlet-
ske delavce, atlete in ljubite-
lje atletike, da se njihove 
jubilejne skupščine, ki se b o 
pričela o b 18. uri, udeležijo 
v kar največjem številu. 

Na pravem treningu z vso resnostjo — Ob koncu osvojiti vsaj šesto mesto — Pričakujejo 
tri do štiri okrepitve 

O D K U P U J E M O S V I N J A K E K O Ž E P O U G O D N E J Š I C E N I K O T P R E J Š N J A LETA 

Najprej nekaj , ,navodil" . . . 

Rudar pričel s pripravami 
P o n e k a j več k o t t r i t eden-

skem z imskem o d m o r u so se 
n o g o m e t a š i R u d a r j a v p o n e -
del jek začel i mar l j ivo pripravlja-
ti za nada l jevanje spomladan-
skega dela t e k m o v a n j a , ki se bo 
z a č e l o 4 . m a r c a . Igralci R u d a r j a 
so po j e senskem delu na odl ič-
n e m č e t r t e m mes tu z 18. 
t o č k a m i in za vodi ln im Čeli-
k o m zaos t a j a jo le za tri t o č k e . 
T a k o visoka uvrst i tev in od l i čne 
igre v j e senskem delu j ih seveda 
obvezu j e jo , da tud i v spomla-
danskem delu za igra jo s p o l n o 
o d g o v o r n o s t j o . Z a t o bos t a 
vod ja s t rokovnega š taba Z o r k o 
H a v a č in prvi t r ener N e d e l j k o 
G u g o l j - t a k o sta „ o b j u b i l a " 
igralcem v ponede l j ek o b n j iho-
vem p o n o v n e m s rečan ju na te-

renu , zahtevala od n j ih maksi-
m a l n o zalaganje , r ed in discipli-
n o , t a k o m e d pr ip ravami k o t 
kasneje v prvens tvenih sreča-
n j ih . 

Priprave so razdelili na tri 
dele. Do 20 . j a n u a r j a b o d o tre-
niral i v V e l e n j u , n a t o pa b o d o 
odšli na P o h o r j e , kjer b o d o 
ostal i p r e d v i d o m a do 28. 
j a n u a r j a . V t e m prvem o b d o b j u 
b o d o nameni l i glavno pozor -
n o s t na t ren ingih , ki j i h b o d o 
imeli dvakra t na dan , pr idobiva-
n ju m o č i in vzdržl j ivost i . S 
P o h o r j a se b o d o vrnili n a z a j v 
Velen je in 3. f e b r u a r j a odšl i na 
Mali Lošin j , k je r b o d o nadal je-
vali drugi del pr iprav. V t e m 
o b d o b j u b o d o odigrali t u d i pri-
b l ižno dvanajs t do š t i r inajs t pri-

ja te l j sk ih s rečan j . 18. f e b r u a r j a 
se na j bi nogometaš i spet vrnili 
v Velen je in ta zadn j i del pri-
prav nameni l i - k o t je dejal 
Z o r k o Hlavač - p i l jen ju ek ipe . 

Na vprašanje , k a j p r i č a k u j e j o 
v s p o m l a d a n s k e m delu prven-
stva pa je Z o r k o Hlavač od-
govoril t ako le : 

„Naš cilj je , da si z uvrs t i tv i jo 
v g o r n j e m delu prvens tvene 
tablice z a g o t o v i m o obs t anek v 
ligi, da bi t a k o opraviči l i vse, 
kar j e p r ed nas postavi la up rava . 
Z e l o zadovo l jen b o m , če b o m o 
na k o n c u m e d prvimi šest imi 
ek ipami . 

Ce pa se n a m p o n u d i pri lož-
n o s t še za ka j v e č , j o b o m o 
go tovo izkor is t i l i . " 

Rezultati: 
Mladinci puška - Ekipno: 1. 

Olimpija s 1097 krogi, 2. Velenje s 
1065 krogi. 

- Posamezno: 1. Miomir Spasoje-
vič, Velenje JLA (369 krogov), 5. 
Bogdan Slatinšek, Velenje (362 kro-
gov). 

Člani puška - Ekipno: 1. Olimpi-
ja (1481 krogov), drugo Velenje 
(1440 krogov). 

- Posamezno: 1. Rajmont Debe-
vec, Olimpija (378 k r o g o v ) , . . . 7. 
Miomir Spasojevič, Velenje (370 
krogov). 

Mladinci pištola - Ekipno: 1. 
Velenje R§C (1047 krogov), 2. 
Velenje (1036 krogov), 3. Ptuj (999 
krogov). 

- Posamezno: 1. Bogdan Slatin-
šek, Velenje (363 krogov), 3. Vinko 
Trinkaus, Velenje (353 krogov), 4. 
Darko Jazbinšek, Velenje (350 kro-
gov). 

Člani pištola - Ekipno: 1. 
CMimpija (1481 krogov), 2. Velenje I 
(1451 krogov), 3. Velenje II (1446 
krogov). 

- Posamezno: 1. Franc Gaber, 
Olimpija (379 k r o g o v ) , . . . 7. Hinko 
Bola, Velenje (369 krogov). 

V NEDELJO 
V VELENJU 

SMUČARSKI SKOKI 
Pod pokroviteljstvom Turi-

stičnega društva Velenje prireja 
velenjski smučarsko skakalni 
klub Velenje v nedejo na 4 5 . 

metrski skakalnici pri gradu 
prvo letošnjo v e č j o turistično 
prireditev v Šaleški dolini smu-
čarske skoke za mladince in 
člane. Za tekmovanje je izredno 
zanimanje, zato pričakujejo, da 
bo nastopilo okrog 8 0 skakal-
cev iz raznih društev. 

Prireditev se bo začela ob 14. 
uri. 

KOŽA 

SREČNO IN USPEŠNO NOVO LETO! 

KOTO 
Koteks tobus 
in zbiralnice 
kmetijskih zadrug 

STRELCI USPEŠNI 
NA REPUBLIŠKEM 

PRVENSTVU 
Tekmovanja v Grosuplju se je 

udeležilo stošestdeset strelci iz vse 
Slovenije. Najštevilnejša ekipa je bila 
velenjska, saj je štela trideset članov. 

Zaradi tako številne zasedbe ni 
izostal uspeh, saj so osvojili tri prva 
mesta, dve drugi, eno tretje, kar 
enajst strelcev pa se je uvrstilo med 
prvo deseterico. Tokrat so bili naj-
uspešnejši v streljanju s pištolo, 
predvsem v mladinski kategoriji. 

Visoke norme za udeležbo na držav-
nem prvenstvu je izpolnilo enajst 
velenjskih tekmovalcev (pri pištoli 
Hinko Bola, pri mladincih pa 
Bogdan Slanšek, Vinko Trinkaus, 
Jazbinšek Darko, pri streljanju s 
puško pa Bogdan Slatinšek in 
Miomir Spasojevič.) 

Težko atletski klub Velenje je la-
ni slavil 20. letnico obstoja. Ta jubi-
lej pa je za velenjske dvigalce uteži 
minil skorajda neopazno, saj v pre-
teklem času niso imeli časa za pro-
slavljanje. Pestile so jih druge skrbi, 
med njimi najbolj vprašanje prosto-
rov. Po dveh desetletjih marljivega 
dela in odrekanj, kar delo v takšnem 
klubu nedvomno zahteva, bi bili 
velenjski dvigalci skorajda ostali 
brez strehe nad glavo. No, nekaj 
časa je klub resnično bil brez pro-
storov za trening in tekmovalci so se 
pač sami morali znajti, kakor je kdo 
vedel in znal. Toda dolgoletna pri-
padnost klubu in ljubezen do tega 
športa jim je vlivala moči, da so upa-
li, da se bodo zanje vendarle našel u 
Velenju kakšen prostor, kjer bodo 
lahko trenirali. Niso upali zaman. 
Ob podpori občinske telesnokulmr-
ne skupnosti (finančni) in drugih 
dejavnikov v občini so vendarle do-
bili svoj prostor v telovadnici Rudar-
skega šolskega centra Velenje. 

Ko smo jih pred nedavnim 
obiskali na treningu v novih prosto-
rih, povedati je treba, da trenirajo 
vsak dan, je bilo na njihovih obrazih 
spet zadovoljstvo in prepričani so, 
da bodo z močno voljo in trdim 
delom nadoknadili zamujeno. 

„Lansko leto je bilo za nas jubi-
lejno, vendar zelo težko," je dejal 
predsednik kluba dipl. ing. Zdravko 
Oblak, ki ima največ zaslug, kot so 
dejali tekmovalci, da klub spet stoji 
na trdnih nogah. „Ko smo izgubili 

do končali do konca tega meseca. 
Dela so se zavlekla, ker pač ni bilo 
dovolj denarja. 

To je bil tudi razlog, da od lan-
skega tekmovanja v medrepubliški 
ligi niso mogli veliko pričakovati, saj 
so morali zaradi netreniranja eno 
tekmovanje celo odpovedati. Ob 
koncu so pristali na petem - pred-
zadnjem mestu. S tem mestom so v 
klubu povsem zadovoljni glede na 
razmere v kakršnih so delali. 

„Če bi bili „redno trenirali, kot 
smo sedaj začeli, bi bili rezultati 
povsem drugačni," pravijo sedaj. 

In kako je z naraščajem? 
Sedaj imajo kompletno prvo eki-

po - in sedem mladincev, ki prav 
tako pridno vadijo. Ko bodo do-
končno uredili prostore, bodo seve-
da pritegnili več mladih tekmoval-
cev, ki že sedaj nenehno trkajo na 
vrata in sprašujejo, ali še dvigajo 
oziroma kdaj se bodo lahko včlanili. 
Z urejenimi prostori, marljivimi tre-
ningi in močno voljo, katero pa ima-
jo - to so pokazali lani - pa upajo, 
da bodo tudi rezultati boljši. Kot 
ekipa si bodo prizadevali, da bi se 
uvrstili v letošnjem tekmovanju v 
medrepubliški ligi za kakšni dve 
mesti bolje kakor lani, njihov naj-
boljši tekmovalec Franc Melanšek, 
ki je med drugim prvak Slovenije za 
leto 1978 v poltežki kategoriji pa se 
bo boril za vstop v reprezentanco, ki 
bo nastopila na mediteranskih igrah 
letos v Splitu. 

Velenjski dvigalci uteži so vendarle dobili prostore za treninge - S tem dana m o ž n o s t za vključitev 
mladih m o č i 
0000000000000000000000000000000000000000000000000000000000000000 

VEGRAD NA 
SNEGU 

kandidate za športne igre gradbincev 
Slovenije (ŠIG), ki bodo letos v 
marcu na Zatrniku. 

vaditelje smučanja. Aktivno pa so se 
vključili tudi v razreševanje proble-
mov na Golteh. 

Komisiji z šport in rekreacijo 
„Vegrad" Velenje ter članom sindi-
kalne organizacije Vegrada je v 
soboto, 13. 1. 1979 uspelo pripravi-
ti rekreativno-športni dan na snegu. 

Preko petdeset smučarjev tega de-
lovnega kolektiva se je zbralo na 
Mežiških smučiščih. V sodelovanju 
z smučarskim klubom in smučar-
skim centrom iz Mežice so pripravili 
pregledno tekmovanje v veleslalo-
mu. Ugodne snežne in vremenske 
razmere so omogočile nemoten po-
tek tekmovanja, električni merilci 
pa zagotovili točno izmerjene 
rezultate. 

Ekipno so se najbolje odrezali 
tekmovalci TOZD Mehanizacija (1. 
tozd mehan. I ekipa; 2. DSSS in 3. 
tozd mehan. II ekipa) 

V posamezni konkurenci so do-
segli najboljše uvrstitve naslednji 
tekmovalci: 

Ženske: 1. Jožica Mandič (DSSS) 
Moški: (nad 41 let) 1. Marjan 

Mljač (tozd Gradnje ( 3 4 - 4 0 let) 1. 
Edvard Ravter (DSSS) (do 33 let) 1. 
Miran Planko (tozd Mehanizacija). 

Prvim trem ekipam so podelili 
diplome in pokale, prvi trije iz po-
sameznih starostnih kategorij pa so 
prejeli diplome in priložnostne me-
dalje. Na tekmovanju so izbrali tudi 

SMUČARSKI 
TEČAJI 

V letošnjih zimskih počitnicah 
bo pripravil smučarski klub Velenje 
smučarske tečaje za odrasle in mla-
dino. Smučarski tečaji bodo na 
smučišču v Šaleku, ki bo usposob-
ljeno že danes, vsak dan v dopoldan-
skem in popoldanskem času. Prijave 
za tečaj sprejemajo v prostorih smu-
čarskega kluba Velenje na Kraigherje-
vi 8 v petek ob 16. do 17. ure in 
ponedeljek od 7. do 8. ure. 

Smučarski klub v teh dneh inten-
zivno dela. Vsak teden imajo tekmo-
vanje. Z doseženimi rezultati se 
nadvse zadovoljni, saj so med naj-
boljšimi v regiji. Imajo 20 zelo 
dobrih tekmovalcev. Februarja bodo 
pripravili klubsko prvenstvo ter tek-
mo za cicibane. 

Zelo intenzivno so pričeli s pri-
pravo za smučarske teke v Šentilju. 
Tudi tekmovanje v tekih bo februar-
ja letos. Progo pa lahko koristijo vsi 
ljubitelji smučarskih tekov. To vrsto 
rekreacije bo vodil Rado Pungart-
nik, učitelj na osnovni šoli v Šenti-
lju. 

V letošnji sezoni bo smučarski 
klub Velenje pripravil še tečaj za 

STRELSTVO V ZAGONU 

Občinska strelska zveza v Mozirju 
je v preteklem letu pripravila ligo 
tekmovanj v streljanju z zračno pu-
ško. Vsa tekmovanja je opravilo pet 
osnovnih strelskih organizacij, dve 
pa le-nekaj koL Priznanja in zlate 
puščice bodo najboljšim podelili pri-
hodnji mesec na občinskem tekmo-
vanju za zlato puščico. Na tem tek-
movanju bodo nastopili najboljši 
strelci z omenjenega ligaškega tek-
movanja. Slednje mora biti spodbu-
da vsem strelcem v Gornji Savinjski 
dolini, zlasti pa tistim osnovnim 
organizacijam, ki lani tekmovanja 
niso izvedle. Strelska organizacija bo 
letos namreč še v večji meri kot 
doslej pri razdeljevanju sredstev 
upoštevala prizadevanje za razvoj 
strelstva in seveda obenem uresniče-
vanje zastavljenega delovnega pro-
grama. 

Rezultati lanskega tekmovanja so 
naslednji: 1. osnovna strelska orga-
nizacija Rečica 13.975 krogov, 2. 
Mozirje 13.143, 3. Luče 12.895, 4. 
Solčava 12.344, 5. Šmartno 10.208, 
6. Nazarje 8.346, 7. Nazarje - sekci-
ja Kokarje 5.089 (nepopolna liga) in 
8. Luče - sekcija Struge 2.745 kro-
gov (nepopolna liga). J. P. 

. . . nato preizkus, ko l iko m o č i je ostalo od jeseni 

prostore v šolskem centru," je začel 
pripovedovati Slavko Oblak, „smo 
dobili prostore za trening v Rdeči 

Zdravko Oblak, predsednik 
kluba 

dvorani, vendar smo tam le nakaj-
krat vadili in spet smo bili na cesti, 
tako da smo bili do julija takorekoč 
brez strehe nad glavo. V tem času 
seveda pravih treningov ni bilo, naš 
najboljši tekmovalec in državni 
reprezentant Franc Melanšek pa se 
je vsak dan vozil domov k staršem in 
treniral na seniku. Junija smo ob 
finančni podpori občinske telesno-
kultume skupnosti prišli do prosto-
rov v telovadnici Rudarskega šolske-
ga centra s pogojem, da te prostore 
primerno uredimo (izoliramo pod, 
stene itd.)" 

Konec septembra lani so si uredili 
prostore toliko, da so lahko v njih 
že trenirali, vsa dela pa upajo, da bo-
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vas 
obveščevalec 

Petelk, 19. januarja — Marij 
Sobota , 20. januarja - Boštjan 
Nedtelja, 21. januarja - Neža 
Ponedeljek, 22. januarja -
Vincenc 
Torek , 23. januarja — Alfonz 
Sredla, 24. januarja — Frančišek 
Četrrtek, 25. januarja — Trpimir 
Petelk, 26. januarja - Tit 

ZDRAVSTVENI DOM VELE-
NJE:: 

19. 11.1979 od 7. do 20. ure dr. 
Jane:z Poles 
19. 1. 1979 od 20. dr. Jože 
Rebeernik 
20. 11. 1979 do 7. ure dr. Jože 
Rebeernik 
20. 1. 1979 od 7. dr. Peter 
Kopiitar 
22. 1. 1979 do 7. ure Peter 
Kopiitar 
22. 11.1979 od 7. do 20. ure dr. 
Va l t e r Pirtovšek 
22. 1. 1979 od 20. dr. Pavle 
Grošiel 
23. 11. 1979 do 7. ure dr. Pavle 
Grošfel 

VETTERINARSKA POSTAJA: 

Od 119. 1. do 25. 1. 1979 dipl. 
veterrinar Ivo Zagožen, Velenje, 
Vrnjaačka banja 7 

Poštenega najditelja ženske 
ure 2ZODIAC prosim, da jo vrne 
proti i nagradi. Naslov v uredni-
štvu.. 

IŠCČEM opremljeno sobo v 
Velemju ali bližni okolici. Nisem 
alkohiolik, neporočen. Zaposlen 
na RlEK Velenje. Dukič Milan, 
Šerceerjeva 11, Velenje (pri 
Rodidču). 

TLUŠIRAM vse vrste načrtov. 
Ponuidbe pod „Hitro in solia-
-»a*« n o . 

KINO DOM KULTURE 
21. 1. - ob 10 uri OTRO-

ŠKA MATINEJA - POPAJE-
VA NOVA SERIJA - ameriška 
risanka 

22. 1. - ob 20 uri KRONI-
KA NEKEGA ZLOČINA - lju-
bezenska drama. Režija: Lor-
dan Zafranovič. Igrajo: Božidar 
Jelenič, Hermina Pipinič 

KINO ŠOŠTANJ 
20. 1. - sobota ob 15.30 

OTROŠKA MATINEJA -
POPAJEVA NOVA SERIJA -
ameriška risanka 

20. 1 - sobota ob 19.30 NA 
FARMI ZAŽGANEGA ŽITA 
- francoska kriminalka. Režija: 
Jean Shapo. Igrajo: Alain 
Delon, Simona Senjora 

21. 1. - nedelja ob 17.30 in 
19.30 TIGER - domača kome-
dija. Režija: Milan Jelič. Igrajo: 
Ljubiša Samardžič, Snežana 
Nikšič 

22. 1. - ponedeljek ob 19.30 
PROFESIONALCI - ameriški 
vestem. Režija: Richard 
Brooks. Igrajo: Burt Lancaster, 
Claudia Cardinale 

24. 1. - sreda ob 19.30 
OPERACIJA HONG KONG -
ameriški avanturistični. Režija: 
Henry Levin. Igrajo: Fred 
Willeamson, Biyon Webster 

KINO TOPOLŠICA 
20. 1. - sobota ob 16 uri 

KRONIKA NEKEGA ZLOČI-
NA - ljubezenska drama 

KINO ŠMARTNO OB PAKI 
21. 1. — sobota ob 19 uri 

MOŽ, KI JE PRIŠEL NA 
ZEMLJO - ameriški fantastični 
film. Režija: Nicolas Roeg. Igra-
jo; David Bovis, Rip Torn 

23. 1. - torek ob 19 uri 
TIGER — domača komedija. 
Režija: Milan Jelič. Igrajo: Lju-
biša Samardžič, Snežana Nikšič 

REDDNI KINO VELENJE 
199. 1. - petek ob 17.30 in 

1 9 3 ( 0 MOŽ, KI JE PRIŠEL NA 
ZEMILJO - angleški fantastični 

203. 1. - sobota ob 16., 
17 .3(0 in 19.30 PROFESIO-
N A L C I - ameriški vestem. Re-
žija: Richard Brooks. Igrajo: 
Burt : Lancaster, Claudia Cardi-
nale 

211. 1. - nedelja ob 16., 
17.3(0 in 19.30 PROFE-
SIONALCI - ameriški vestem 

222.1. - ponedeljek ob 17.30 
in 119.30 TIGER - domača 
komeedija. Režija: Milan Jelič. 
Igrajco: Ljubiša Samardžič, Sne-
žana Nikšič 

235. 1. - torek ob 17.30 in 
19.3(0 GANGSTER - francoska 
krimitinalka. Režija: Jacques 
Derajy. Igrajo: Alain Delon, 
Nicolle Ceflan 

24L 1. - sreda ob 17.30 in 
19.3(0 GANGSTER - francoska 
krimiinalka 

25). 1. - četrtek ob 17.30 in 
19.3(0 OPERACIJA HONG 
KONIC - ameriški avanturistič-
ni. Rtežija: Henry Levin. Igrajo: 
Fred Willeamson, Bryon 
Websster 

Justina Mravljak, gospodinja iz 
Velenja, Tomšičeva 51, stara 58 
let; Marko Grm, upokojenec iz 
Velenja, cesta na Selo 10, star 
76 let; Pavla Slikovec, delavka 
iz Hrastovca 1, stara 30 let; 
Rafael Pečečnik, Bračičeva 5 
Velenje, star 66 let; Marija Kra-
mer, upokojenka iz Šaleka, sta-
ra 85 let. 

PADLA PO CESTI 
Po cesti iz Topolšice proti 

Šoštanju se je peljala 11. januar-
ja letos kolesarka Anica Skruba. 

V Metlečah je v levem nepre-
glednem ovinku zapeljala skraj-
no desno in j o je zaradi spolzke 
ceste začelo zanašati. Padla je 
po cesti. V isti smeri je pripeljal 
voznik traktorja, ki je z zadnjim 
desnim kolesom prikolice za-
peljal preko noge Skrubove. Pri 
tem se je kolesarka lažje telesno 
poškodovala. 

NEPRIMERNA HITROST 
Iz Šoštanja proti Velenju je 

peljal 11. januarja voznik oseb-
nega avtomobila CE 1 2 0 - 6 8 7 . 
Ko je peljal mimo Termo-
elektrarne v Šoštanj je vozil z 
neprimerno hitrostjo in trčil v 
zadnje kolo kolesarja Huseina 
Memiča. Pri nesreči se je kole-
sar hudo telesno poškodoval. 

Petkov kulturni večer 
Drevi ob 19. uri bo v knjižni-

ci Kulturnega centra „Ivan Na-
potnik" Velenje klavirski večer, 
na katerem se bodo predstavile 
učenke in učenci Glasbene šole 
Velenje. 

Razstava 
V galeriji je vsak dan od 9. 

do 18. ure, v soboto pa od 9. 
do 13. ure, odprta razstava slik 
akademskega slikarja in sceno-
grafa Avgusta Lavrenčiča iz 
Celja. 

RUDARSKO ELEKTROENERGETSKI 
KOMBINAT VELENJE 
Kadrovsko-socialni sektor 

Komisija za delovna razmerja pri 
TOZD Vodovodno-toplovodni obrati 

OBJAVLJA 

dela in naloge: 

PROJEKTANTA VODOVODNO-TOPLOVODNIH 
INSTALACIJ 

Pogoji: 
— tehnik ali inženir ustrezne smeri 
— 5 let delovnih izkušenj 
— strokovni izpit 

Komisija za delovna razmerja delavcev pri 

DSSS DO Elektro-strojna oprema 

OBJAVLJA 

dela in naloge: 

STROJEPISKE 
Pogoji: 
— strojepisni tečaj 
— zaželene delovne izkušnje 
CISTILKE 
Pogoji: — končana osnovna šola 
Poskusno delo v vseh primerih traja 40 dni. Delo za določen 
čas. Pr ,av<; sprejena Kadrovsko-splošni sektor DSSS — DO 
ESO Preloge, Velenje, 15 dni po objavi oglasa. 
Prijavljene kandidate bomo pismeno obvestili o izbiri v 30 
dneh po preteku objavljenega roka. 

Srečno! 

prebif!$st9a 
VELENJE: 

Poroke: Zlatko Raukovič, 
rojen 1951, ključavničar iz Ve-
lenja in Zora Medar, rojena 
1954, uslužbenka iz Velenja; 
Željko Sandri, rojen 1957, klju-
čavničar iz Velenja in Cecilija 
Huber, rojena 1957 delavka iz 
Velenja; Bojan Bogataj, rojen 
1955, ključavničar iz Idrije in 
Marija Krecenbaher, rojena 
1957, ekonomski tehnik iz 
Šaleka. 

Smrti: Janez Gradnik, vodja 
RTB iz Bevč 9 / a , star 53 let ; 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi dragega moža, očeta in starega očeta 

RAFAELA PECECNIKA 
se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znan-
cem in sosedom, ki so se poslovili od njega, mu daro-
vali cvetje in ga pospremili na njegovi zadnji poti. 

Vsi njegovi 

Pogumna sredi tegob 
si bila zgled 
in svetla luč nam vsem. 

ZAHVALA 
Ob boleči in nenadomestljivi izgubi drage mame in babice 

ANTONIJE HOJ AN 
upokojenke iz Andraža, 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za izrečeno sožalje, 
pomoč, darovano cvetje in številno spremstvo na njeni zadnji poti. Posebna hvala zdravniškemu osebju 
bolnišnice Slovenjgradec, ki so se nesebično trudili, da bi j o ohranili pri življenju in ji vrnili zdravje. 
Hvala delavcem kolektivov RLV, TGO Gorenje, GIP Vegrad, trgovskega podjetja ERA Velenje in 

Predstavniku društva upokojencev za zadnji pozdrav. 

nako se zahvaljujemo and reškim pevcem in govornikom za pretresljivo lepe pesmi in besede ter 
duhovniku za opravljeni obred in tolažilne besede 

Žalujoči hčerki in sinovi z družinami 
Velenje, 10. 1. 1979 

D E L O V N A O R G A N I Z A C I J A 
ZA PRENOS IN DISTRIBUCIJO 
T O P L O T N E E N E R G I J E 
»TOPLOVOD« VELENJE 

objavlja 
naslednja dela in naloge: 

- STROJNEGA VZDRŽEVALCA - 2 delavca 
Pogoj: KV ključavničar, odslužen vojaški rok: 
- VODOVODNEGA INSTALATERJA 
Pogoj: KV vodovodni instalater, odslužen vojaški rok; 

- INSTALATERJA CENTRALNEGA OGREVANJA - 3 
delavce 
Pogoj: monter centralnega ogrevanja ali KV ključavničar ter 
odslužen vojaški rok; 
- REFERENTA ZA VARSTVO PRI DELU 
Pogoj: varnostni inženir, odslužen vojaški rok ter najmanj 
dve leti delovnih izkušenj na področju varstva pri delu; 
- OBRATOVNEGA KNJIGOVODJE 
Pogoj: ekonomski tehnik ter dve leti delovnih izkušenj na 
področju obratovnega knjigovodstva; 
- KNJIGOVODJF. OD 
Pogoj: ekonomsk tehnik ter dve leti delovnih izkušenj 
Za vsa delovna opravila je poskusno delo tri mesece. 
Rok za prijavo k delom knjigovodje OD velja 8 dni, za vsa 
ostala opravila 15 dni. 
Vloge pošljite na naslov delovna organizacije, komisiji za 
delovna razmerja. 

Komisija za delovna razmerja pri 
SVETU DELOVNE SKUPNOSTI UPRAVE 
SKUPŠČINE OBČINE VELENJE 

RAZPISUJE 
dela in naloge 

1. Svetovalec za pravne zadeve 
2. Tajnik koordinacijskih odborov SIS družbenih dejavno-

sti 
3. Strojepiska 

Poleg splošnih pogojov morajo kandidati izpo'-jevati še na-
slednje pogoje: 
pod 1: končana pravna fakulteta in 4 leta delovnih izkušenj; 
pori 2\ srednja ekonomska ali upravno-administrativna šola 
in 2 leti delovnih izkušenj; 
pod 3: 4 letna ali 2 letn a upravno-administrativna šola. 
Naslop dela takoj ali po dogovoru. Poskusno delo traja za 
dela in nalogo pod točko 1 tri mesece, za ostalo dva meseca. 
Kandidati naj pošljejo pismene vloge z dokazili o izpolnjeva-
nju pogojev v 15 dneh od te objave, kadrovski službi uprave 
skupščine občine Velenje. 

Komisija za 'nedsebojna delovna razmerja 
TOZD za p t t promet Velunje 

objavlja dela in naloge 

UPRAVNIKA PTT ENOTE VELENJE 

Pogoji: 
1. dokončana višja ptt šola 
2. pet let delovnih izkušenj v PTT organizacijah 
3. organizacijske in kumunikativne sposobnosti 
4. moralnopolitična neoporečnost 
Kandidati naj vložijo pismene prijave z ustrezno dokumenta-
cijo v roku 15 dni na naslov: TOZD za ptt promet Velenje, 
Veljka Vlahoviča 40, 63320 Velenje. 

UREDNIŠTVO IN UPRAVA 
NAS ČAS" 

INFORMATIVNI CENTER V E L E N j i 
Titov trg 2 
63320 VELENJE 

! i 
• i 
I ZNAMKA i 

L ! 
NAROČILNICA 

Nepreklicno naročam tednik „NaS čas" od 
naprej 

PoSiljajte ga na naslov: 

(priimek in ime), 

(ulica) 

(poitna Številka in pošta) 

Datum 

(lastnoročni podpis) 
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Še danes in za šolarji bo pol šolskega leta. Kaže, 
da bodo letošnje počitnice prave zimske, saj je 
snega dovolj. Smučke so že pripravljene, sanke 
tudi, pa še kakšnega sneženega moža se bodo lo-
tili. Kot fantje na posnetku 

V Velenju kot kaže ni strokovnjaka, ki bi bil spo-
soben urediti razsvetljavo na Prežihovi cesti. V 
opravičilo bo morda kdo rekel, da te svetilke ne 
gorijo zaradi varčevanja z elektriko. Žal, v zame-
no za to svetijo svetilke (tudi podnevi) le nekaj 
metrov vstran. 

V nedeljo zvečer je med prvim in drugim stebrom na Golteh zgrmela na tla gondola — 
V njej so bili trije ljudje — V gondoli, ki se je spuščala z vrh Golt proti spodnji postaji pa 
je bilo 26 potnikov — Kljub temu, da se je ob udaru na tla povsem razbila, se je nesreča 

na srečo končala brez človeških žrtev 

Prvo ^radno sporočilo o ne-
sreči: 

Ne-reča se je pripetila med 
18.37 in 18.45. Ob 18.37 je 

strojnik Stanislav Igrišnik spu-
stil gondolo št.l iz zgornje po-
staje v dolino in s tem seveda 
drugo gondolo v obratni smeri. 
Ko je gondola št. 1 prevozila 4 . 
steber je strojnik opazil m o č n o 
iskrenje pri stebru, na mestu 
kjer poteka jeklena nosilna vrv. 
Zaustavil je celotni mehanizem. 
Po dogovoru s sprevodnikom v 
gondoli 1, Jankom Albrehtom, 
je mehanizem vklopil v nasprot-
no smer. Med tem premikom se 
je nosilna vrv nekje med stebro-
ma 3 in 4 pretrgala. Gondola 
št.2 je pri tem padla na tla z 
višine do 20 metrov in se razbi-
la. To je bilo pred stebrom 2. V 
gondoli 2 so skoraj istočasno 
potegnili ročno zavoro. V gon-
doli, ki je padla na tla so bili 

sprevodnik Zoran Glušič, stroj-
nik Franc Lubi in potnik 
Silvano Čerenak. Vse tri so pre-
peljali v bolnišnico. Glušiča so 
zadržali na ušesnem oddelku, 
Lubi si je zlomil le prst na roki 
in so ga poslali domov, najteže 
poškodovan pa je bil Silvano 
Čerenak. Ima kompliciran zlom 
leve noge, raztrgane vezi na des-
nem kolenu in poškodovano 
hrbtenico. V gondoli 2 so se 
odločili za reševanje. Z višine 
do 100 metrov so se po vrvi po-
samično spuščali na da in so 
bili ob 22.30 že na spodnji po-
staji. Na mesto nesreče so kma-
lu za domačini prispeli reševalci 
in preiskovalni organi. Preiskava 
vzrokov nesreče je v teku. 

FRANC F1RŠT i z T m a v č , k i 
je bil med potniki v gondoli, ki 
je peljala z Golt. je takole opisal 
ta dogodek: 

.1 družino sem bil na Gol-

teh. V dolino smo se vračali ob 
pol sedmih. Med vožnjo sem 
vedno zelo pozoren. Bil sem 

namreč pet let strojnik na Gol-
teh in dogajanje med vožnjo že 
skoraj podzavestno opazujem, 
zlasti pri vožnji ob stebrih. Zato 
sem tokrat takoj opazil m o č n o 
iskrenje pred četrtim stebrom. 
Takoj smo poklicali strojnika, 
vendar je bila zveza zelo, zelo 
slaba. Upali smo, da nas je stroj-
nik le slišal in da bo zmanjšal 
hitrost. Gondola se je res usta-
vila in se nato premaknila v na-
sprotno smer. Že pred tem sem 

odstranil prevleko z ročne zavo-
re in jo tako pripravil za akti-
viranje. Takoj zatem, ko smo se 
premaknili, smo zaslišali hrup, 
vse se je streslo in na srečo smo 
uspeli aktivirati ročno zavoro. 
Gondola se je sunkovito zausta-
vila in pri tem je nekaj potnikov 
vrglo po tleh. Na tleh smo opa-
zili sosednjo nosilno vrv in ta-
koj mi je bilo seveda jasno, da 
je padla na tla tudi gondola. 

Strahu je bilo med pomiki pre-
cej in treba se je bilo odločiti za 
reševanje. Vedel sem, da reševa-
nja iz gondole ne smeš pričeti 
pred prihodom reševalcev in 
preiskovalnih organov. Ti nam 
visoko v zraku seveda ne bi mo-
gli kaj prida pomagati, zato smo 
se dobri uri čakanja odločili 
za reševanje. Znanje in izkušnje, 
ki sem si jih pridobil med služ-
bovanjem na Golteh so mi to-
krat prišle še kako prav. Odprli 
smo odprtino na dnu gondole v 
kateri je jeklena vrv z vrečo za 
reševanje. Še tu smo imeli pre-
cej pomislekov. Reševalna na-
prava je stara toliko kot gon-

Le telefonska slušalka seje obdržala na vrvici 

Franc Firšt 

Alojz Brezovnik 

reč 23 odraslih pomikov in 3 
otroci mlajši od pet let. Vse se 
je srečno končalo in ko smo 
bili vsi na tleh smo krenili v do-
lino. Pot je bi;a naporna in pri 
tem nam je bila v veliko pomoč 
močna lun :na svetloba. Naspro-
ti so nam potem prišli prizade-
vni domačini in nam pomagali 
pri reševanju otrok. Za nas se je 
torej vse srečno končalo, pri 
nesreči sami pa me precej moti 
delovanje varnostnih naprav." 
Prvi, ki so prišli na kraj nesreče, 
so bili domačini iz Zekovca. 

iVAN OREL je bil z drugimi 
v bifeju v spodnji postaji, ko je 
naenkrat strahovito počilo, kot 
je dejal. „Hitro smo stekli na 
prosto. Pomislil sem, kaj če je 
gondola padla na tla. V snegu 
smo opazili vrv. Predvidevanja 
so se, žal, uresničila. Vprašanja, 
ali je bila polna, ali je sploh še 
kdo živ, so se kar sama porajala. 
Zagazili smo v debelo snežno 
odejo. Kar ob žici. Da bi po-
magali. 

ALOJZ BREZOVNIK je bil 
doma, ko se je zgodila nesreča. 
.Poči lo je tako, da so se hiše 

Res da je zelo hladno. Marsikje takšen led - (po 
cestah, pločnikih, pred bloki), da je treba hoditi 
z največjo pazljivostjo. Toda pogled na gornji 

siti „šo zimski „šopek" pa je tudi lep. 

Na velenjskih jezerih je sedaj prepoveda 
kaže je prepoved prek javnih glasil zali 
nedeljo le tu in tam še kakšen drsalec 
preslišali opozorilo, zato bi bilo prav, d 
tabla opozarjala na prepoved. Razveselili 
saj imajo odslej več prostora. 

„NAŠ CAS", glasilo Socialis-
tične zveze delovnega ljudstva, 
izdaja Center za informiranje, 
propagando in založništvo Vele-
nje, Velenje, Titov trg 2, p.o. 

„NAŠ CAS" je bil ustanovljen 
1. maja 1965; do 1. januarja 
1973 je izhajal kot štirinajst-
dnevnik ..ŠALEŠKI RUDAR"; 
kot tednik pa izhaja „NAŠ 
CAS" od 1. januarja 1973 na-
prej. 

Uredništvo: Marijan Ltpovšek (direktor in glavni urednik), Stane 
Vovk (odgovorni urednik), Jože Kiajnc, Janez Plesnik, Mira Tamše, 
Boris Zakošek ter Niko Kupec m Dušan Lazar (tehnična urednika). 

Izhaja ob petkih — Uredništvo in uprava 63320 Velenje, Titov trg 
2/II , poštni predal 89, telefon (063) 8 5 0 - 0 8 7 - Brzojavni naslov: 
Informativni center Velenje. 

Cena posameznega izvoda 4 dinarje, letna naročnina 150 dinarjev 
(za inozemstvo 300 dinarjev). 

Žiro račun pri SDK, podružnici Velenje 5 2 8 0 0 - 6 0 3 - 38482. 
Grafična priprava CŽP ,,Dolenjski list" Novo mesto, tisk tiskarna 

„Ljudska pravica" Ljubljana. 
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. 

Za „NA$ CAS" se po mnenju Sekretariata za informacije izvršnega 
sveta Skupščine SR Slovenije številka 4 2 1 - 1 / 7 2 od 8. februarja 
1974 ne plačuje temeljnega davka od prometa proizvodov. 
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V 

nama VELENJE 

dola in s precejšnjim nezaupa-
njem smo se zato lotili posa-
mičnega spuščanja v globino. 
Zlasti otroci so bili hudo pre-
strašeni. V gondoli je b i lonam-

Gondola se je ob padcu na tla povsem razbila. 

zatresle. Kot da bi bil potres," 
je med drugim povedal. Tudi on 
se je takoj odpravil s sinom in 
drugimi proti kraju, kjer je gon-
dola zgrmela na da. Na poti so 
srečali strojnika, ki je že sam šel 
proti spodnji postaji. Enega sem 
rešil, drugega nisem mogel ,nam 
je ves pretresen dejal," je med 

drugim povedal Alojz 
nik. „Kmalu nato so prišli 
gorski reševalci." 

Kot smo že zvedeli v 
se je nesreča zgodila, ker je 
čna vrv preskočila preko 
ne vrvi, prišlo je do velikeg 
drgnjenja in nosilna vrv je zan 
di teže popustila. 


